
 

 

Petak, 13. oktobar 2006. 
Svedok 2D-04  
Otvorena sednica 
Optuženi su pristupili Sudu 
Početak u 9.18 h  
 
 
Molim ustanite. Međunarodni krivični sud za bivšu Jugoslaviju zaseda. Izvolite, sedite. 
 
 
SUDIJA PARKER: Dobro jutro, moram da se izvinim zbog zakašnjenja. Kao što vidite, 
jedan od sudija nije mogao da dođe, pa ćemo sudija Thelin i ja zasedati prema Pravilu 
15bis. A nadamo se da ćemo u toku jutra da dobijemo daljne informacije. Verujem da je 
svedok došao. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Časni Sude, ako mi dozvolite da vam se obratim dok 
čekako svedoka, da bismo uštedeli na vremenu. Ja ću učiniti sve što je u mojoj moći da 
mi sa ovim svedokom završimo danas. Jer nama stižu novi svedoci, da ne bismo svedoka 
pomerali za ovaj, iduću nedelju. Naši novi svedoci su takođe lica koja su iz vojnih 
struktura, i oni imaju svoje obaveze prema svojim radnim mestima, tako da imaju 
određene vrste ograničenja boravka u inostranstvu. Pa sam zbog toga ovo i izjavila i 
zamoliću i kolegu iz Tužilaštva (OTP, Office of the Prosecutor) koji bude unakrsno 
ispitivao svedoka da ima to u vidu. Hvala. 
 
SUDIJA PARKER: Hvala vam na ovome. Ja se ponovo izvinjavam jer smo vam mi 
protraćili nešto vremena.  
 
SUDIJA PARKER: Dobro jutro, gospodine. Zamolio bih vas da pročitate naglas 
svečanu izjavu koju ćete sada da dobijete. 
 
SVEDOK 2D-04 : Svečano izjavljujem da ću govoriti istinu, celu istinu i ništa osim 
istine. 
 
SUDIJA PARKER: Hvala vam. Molim vas sedite. Zastori. 
 
 SUDIJA PARKER: Gospođo Tapušković, izvolite? 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Hvala, časni Sude. 
 
 
GLAVNO ISPITIVANJE: ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ 
 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Gospodine, dobar dan. Vi ćete ovde 
svedočiti pod zaštitnim merama. Imate pseudonim. Ja ću vas oslovljavati tokom vašeg 
ispitivanja sa ''gospodine'', vaš glas će biti izmenjen i lik će biti izmenjen. Sada će vam 



 

 

službenik Suda, pokazati, kao prvo, jedan papir na kome ćete vi videti vaše osnovne 
podatke i reći ćete u mikrofon da li su to vaši podaci? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Ja bih molila službenika da pokaže dokument i 
ostalim učesnicima  u postupku. Časni Sude, ja predlažem da se ovaj dokument uvrsti u 
dokaze pod pečatom? 
 
SUDIJA PARKER: Biće uvršten pod pečatom. 
 
Sekretar: Časni Sude, to će biti dokazni predmet broj 793. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Gospodine, da bismo danas završili vaše 
svedočenje, svi učesnici će učiniti šta je god u njihovoj moći da to bude tako, da biste vi 
mogli sutra da idete kući, da ne ostajete ovde za vikend. Moliću vas zbog toga da vaši 
odgovori budu, bilo meni, ili ostalim učesnicima u ovom postupku, koji će vas ispitivati, 
kratki i koncizni. Molim vas takođe da pravimo pauze između pitanja i vašeg odgovora, 
kako bi vaš odgovor tačno bio unet u zapisnik, onako kako ste vi rekli. Jeste li razumeli 
tu informaciju? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Takođe ću vas upozoriti u određenim 
slučajevima, da ćemo preći u privatnu sednicu. To znači da neće biti prenosa i da ni u 
transkript neće biti izneto javno ono što vi budete odgovorili na to pitanje. Je l' vam 
jasno? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hvala. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Ja bih sada časni Sude  molila na kratko da pređemo 
u privatnu sednicu? 
 
SUDIJA PARKER: Molim privatnu sednicu. 
 
 

(privatna sednica) 
 
 
sekretar: Ponovo smo na otvorenoj sednici, časni Sude. 
  
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Gospodine, možete li nam reći da li su 
se predstavnici Tužilaštva ovoga Suda, obraćali vama sa zahtevom da im date intervju? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Možete li reći, da li ste vi pristupili na 
taj intervju i kada? 



 

 

SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Poziv je bio za 15. septembar u 14.00 časova, što sam 
uredno i uradio, to jest, odazvao sam se pozivu. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Da li ste tada gospodine bili oslobođeni 
čuvanja vojne tajne? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Da li ste sada, kada svedočite pred ovim 
Sudom, oslobođeni čuvanja vojne tajne? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Odbrana je dobila snimak tog razgovora, 
takozvanog intervjua, koji ste vi obavili sa Tužilaštvom. Možete li nam reći, koliko je 
trajao taj intervju? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Oko sat vremena.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Recite mi, da li je sve vreme razgovora 
između vas i predstavnika Tužilaštva bio uključen mikrofon? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Recite mi, kakav ste vi odgovor dali 
predstavnicima Tužilaštva na njihovu želju da vas intervjuišu? 
SVEDOK 2D-04 – ODGOVOR: Upozorio sam ih da nemam papir o oslobađanju od 
čuvanja vojne tajne.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Šta su vam na taj vaš odgovor dalje 
govorili predstavnici Tužilaštva? Kakav su vaš iskaz dalje tražili? 
 
TUŽILAC WEINER: Časni Sude, ovog puta ulažem prigovor. 
 
SUDIJA PARKER: Da? 
 
TUŽILAC WEINER: Časni Sude, mi smo dobili početni rezime po Pravilu 65ter 11. 
jula, gde se navode četiri teme o kojima će ovaj svedok da svedoči. Zatim smo dobili 
drugi rezime 31. jula o tome o čemu će ovaj svedok da svedoči. A juče smo dobili nešto, 
ne znam sasvim sigurno šta je to, ali zove se ''beleške sa pripreme svedoka'', imam i 
kopiju za Pretresno veće, i tu se  navodi 10 tema o kojima će svedok da svedoči. O tome 
ni na jednoj listi nije bilo pomena. Ove beleške su tako uopštene, da uopšte ne može da se 
kaže o čemu će ovaj svedok da govori, jer nema konkretnih činjenica. Ja juče nisam 
preslušao tu traku. Slušao bih je da sam znao da će ovo pitanje da bude pokrenuto. A na 
osnovu ovih beleški o pripremi svedoka, mi nemamo nikakvu predstavu o čemu će ovaj 
svedok da svedoči. Bilo kakvih informacija. Pokušao sam da razgovaram sa gospođom 
Tapušković juče. Dobio sam neke informacije o nekim temama, ali o nekima, kao što je 
Šešeljeva poseta Vukovaru, biće zanimljivo, jer mi nemamo pojma šta će ovaj svedok da 
kaže. Nemamo predstave šta će ovaj svedok da kaže o Radićevom odnosu sa vojnicima iz 



 

 

susednih jedinica. A što se tiče ovog pitanja, mi takođe nemamo predstavu šta će svedok 
da kaže, zato što nismo o tome bili obavešteni. 
 
SUDIJA PARKER: Gospođo Tapušković? 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Navodi kolege Weinera su samo delimično tačni. 
Kada je napravljena 65ter lista i kada je dostavljen kratak summary, svedok tada još uvek 
nije bio oslobođen čuvanja vojne tajne. I on nam je dao u načelu saglasnost da će 
svedočiti. I u načelu nam je rekao samo kratke crte o kojima će svedočiti. Svedok je 
oslobođen čuvanja vojne tajne onoga dana, kao što je rečeno ovde na jednoj od javnih 
sednica, kada sam ja se obratila Sudu. Tada je Odbrana bila u Beogradu, odnosno ovde u 
Hagu, i mi nismo mogli da obavimo razgovor sa svedokom... detaljniji. Detaljan razgovor 
sa svedokom je obavljen tek kad je on došao ovde, i kada je on isprufiran (proofed) i tada 
su napravljene i te beleške. Mi smo tog dana bili na sednici ovde u Sudu do četiri sata. Sa 
svedokom smo mogli da razgovaramo tek od šest, da bismo sledećeg jutra već ušli u 
sudnicu. Prema 65ter dokumentima, onako kako Odbrana shvata 65ter dokumenta, to je - 
izjašnjenje svedoka na tačke optužnice. Ovo što sam ja sada pitala svedoka, ne odnosi se 
na optužnicu, nego se odnosi na ono što je svedok tražio juče, kada sam ja njega posetila i 
rekla mu da će početak njegovog svedočenja biti malo odložen, da to bude i izneto - na 
koji način je sa njim Tužilaštvo obavilo razgovor u Beogradu.  da objasni zbog čega je 
odbio da da iskaz Tužilaštvu, pošto je juče kolega Moore ovde najavio da je došlo do 
izmene u stavu svedoka, a da nije dao dalja objašnjenja. Svedok hoće da da objašnjenje 
zbog čega je na intervjuu u Beogradu rekao da je spreman da sa njima ponovo razgovara, 
a zbog čega je juče rekao da ne želi sa njima da razgovara. No, ako Pretresno veće misli 
da to nije relevantno, onda ćemo preći odmah na dalji tok ispitivanja svedoka. 
 
SUDIJA PARKER: Gospođo Tapušković, pozicija svedoka u pogledu toga da li će ili 
neće da razgovara sa bilo kojom stranom pre nego što počne da svedoči, nije na samom 
početku nešto što je relevantno za ovo Pretresno veće. A ako bude unakrsno ispitan na 
bazi toga da je svedok promenio svoj stav, kao što ste vi rekli, tada to postaje relevantno. 
Znači, u ovom trenutku ne morate da ulazite u ovo pitanje. A u smislu stava i prigovora 
gospodina Weinera, sumnjam da će on to lično i da napravi. A drugo pitanje koje je 
pokrenuto jeste - da li je, na primer, ovo poslednje obaveštenje adekvatno u vezi sa 
činjenicama o kojima će ovaj svedok  svedočiti. To je ono što Pravilo zahteva – da sažeci 
iskaza identifikuju činjenice o kojima će svedok da govori. A to se odnosi na važne i 
značajne činjenice, a ne na svaki eventualni detalj, zato što to nije puna izjava, nego samo 
sažetak. Ali dokument koji imamo ovde najviše identifikuje temu, a ne navodi koje su 
činjenice o kojima će svedok da svedoči. Zbog toga će možda za Tužilaštvo, posle ovog 
svedočenja, postati neophodno da traži prestanak rada - pre nego što nastavi sa svojim 
unakrsnim ispitivanjem. Ne znam da li će to da se dogodi. Ja se nadam da neće. Ali to je 
posledica  kada se neadektvatno navedu materijalne činjenice o kojima će svedok da 
svedoči. Dakle, u ovom trenutku, vi ste slobodni naravno da nastavite sa izvođenjem 
svojih dokaza. Nema potrebe da se postavlja pitanje da li je svedok razgovarao sa 
Tužilaštvom ili nije. A mi se nadamo da će se pokazati moguće tokom dana da  gospodin 
Weiner može u potpunosti da izvrši svoje unakrsno ispitivanje. U ovom trenutku, sudije 



 

 

će prekinuti rad nakratko, i drago mi je da mogu da vam kažem da ćemo moći da 
nastavimo rad sa kompletnim Pretresnim većem. 
 
 

(pauza ) 
 

 
SUDIJA PARKER: Gospođo Tapušković? 
  
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Hvala, časni Sude. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Gospodine, hoćete li nam reći, vi 
poznajete ovde optuženog Miroslava Radića? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Recite, od kada ga poznajete?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Od novembra 1990. godine, od kada sam došao u 
Gardijsku motorizovanu brigadu. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hvala. Vi ste sa gospodinom Radićem 
otišli na vukovarsko ratište, je l' tako?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Časni Sude, molila bih na momenat da pređemo na 
privatnu sednicu? 
 
SUDIJA PARKER: Molim privatnu sednicu. 
 
 

(privatna sednica) 
  
 
sekretar: Sada smo ponovo na otvorenoj sednici, časni Sude. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Recite nam gospodine, da li ste vi 
učestvovali u borbenim akcijama vaše čete? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Dok su vaše kolege bile u borbenim 
akcijama, gde ste vi onda bili? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: U četnim stanicama. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Recite nam tačno adrese? Gde su se 
nalazile vaše četne stanice? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ne mogu vam tačno reći broj, ali jedna je bila u ulici 
Svetozara Markovića, druga je bila u Novoj ulici, na našoj osmatračnici. 



 

 

 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hvala. Recite mi, u čijoj kući se nalazila 
vaša osmatračnica? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: U kući izvesnog Stanka. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hoćete li mi reći, zašto je ta kuća 
izabrana da bude vaša osmatračnica, ako znate? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Zato što je kuća bila zidana od čvrstog materijala, bila 
je spratnica. I sa krova je imao komandir čete preglednost nad terenom. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Da li ste do kraja boravka u Vukovaru vi 
kotistili tu kuću kao osmatračnicu? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Bilo je više osmatračnica. Ali u toj osmatračnici smo 
najviše, da kažem, vremena proveli. Bilo je više. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Da li smatrate da je ta vaša kuća, ta 
osmatračnica koju ste sada napomenuli u ulici 81., bila bezbedna? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Recite mi gospodine, da li ste... gde ste 
vi spavali za vreme vašeg boravka u Vukovaru? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Na toj osmatračnici i na drugoj četnoj stanici, 
ponekad. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Ja bih molila da se na ekranu prikaže dokument 
Odbrane 2D11-0169?   
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Gospodine, da li vam ova skica nešto 
govori? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: To je naša osmatračnica. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Znači, to je kuća u kojoj ste vi spavali, 
kao što ste rekli malopre, je l' tako?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Ja bih molila sudskog poslužitelja da 
svedoku da olovku? 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Ja ću vas sada zamoliti na ovom ekranu, 
na kome vi imate tu fotografiju, da nešto pokažete, ili eventualno da nacrtate, i ta olovka 
će ostavljati crveni trag. Možete li nam reći gospodine, da li možete da pokažete, 
odnosno, da na nacrtate na ovom planu osmatračnice, gde ste vi spavali, kako ste nam 
rekli? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: ... (svedok obeležava) ...  
 



 

 

ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Možete li to da obeležite pored sa 
brojem 1 i da stavite krug oko toga broja 1? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: ... (svedok obeležava) ...  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hvala. Možete li nam reći gde je 
spavao, i da li znate gde je spavao kapetan Radić?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: ... (svedok obeležava) ...  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Možete li u tom krugu da napišete broj 
2? I molim vas da nam odgovor date u mikrofon, da bi to ostao trag? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: ... (svedok obeležava) ... Ovde je spavao kapetan 
Radić.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Recite, kojim ste brojem označili mesto 
na kom je spavao kapetan Radić? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Broj 2. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hvala. Možete li mi reći, da li se sećate, 
da li je u ovoj kući još neko osim vas dvojice spavao? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Možete li da navedete imena? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Vojnik Dejan ili Petković. Ne sećam se tačno imena. 
Petković. Da me Sud pogrešno ne razume, vojnik jedan koji je bio musliman, ali mu se 
ne sećam imena, i povremeno novinar, odnosno ratni reporter Peternek. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hvala. Možete li nam reći samo - u 
kojoj su kući  oni spavali? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Isto u ovoj kući gde smo i mi bili.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Možete li mi reći, šta predstavljaju 
objekti koji su označeni brojevima 3, 7, 6 i 5 na ovoj skici? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Samo da pogledam. Da.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Recite mi, šta oni predstavljaju? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: To je jedna, da kažemo, niska zgrada koja je bila do 
ulice, objekat.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Možete li nam reći, šta je bilo u toj 
niskoj zgradi? Šta ste vi ili bilo ko drugi iz vaše čete, radili u toj zgradi? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Na ovoj slici pod rednim brojem 5 je bila četna 
kancelarija.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hoćete nam objasniti šta je četna 
kancelarija? 



 

 

SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Mesto gde je komandir čete proučavao zadatak koji je 
dobio od pretpostavljene komande. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hvala. Još ću vas zamoliti: možete li da 
nam nacrtate gde su u prostoriji, u kojoj prostoriji su spavali ostali - bilo vojnici ili drugi 
posetioci koje ste vi maločas nama pomenuli? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: One koje sam pomenuo da, ali posetioca, ja koliko 
znam, nije bilo. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Pomenuli ste Peterneka? On nije bio 
vojnik, je l' tako?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. On je bio novinar. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Pa onda nam recite gde je Peternek i ovi 
drugi vojnici koji su bili u... koje ste napomenuli, gde su oni spavali? Možete li nam to 
nacrtati na ovoj skici? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Molim vas da uzmete olovku pa da 
crtate to? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: ... (svedok obeležava) ...  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: To gospodine što ste nacrtali, šta to 
predstavlja? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Mesta gde su ove osobe spavale i Peternek 
povremeno, kada je bio kod nas.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hvala. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Časni Sude, ja bih molila da se ova skica unese u 
dokaze? 
 
SUDIJA PARKER: Uvrštava se u spis.  
 
Sekretar: To će biti dokazni predmet broj 794, Časni Sude. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Recite mi samo molim vas, da li je... 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Ja sam sačuvala ranije skicu časni Sude, da se ne bi 
izgubio crtež. Izvinjavam se.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hoćete li nam reći gospodine, ovo što 
ste vi nacrtali, da li su to bili kreveti, ili se na neki drugi način spavalo na tim mestima? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Spavalo se i na drugim mestima. Ali ovo što sam 
nacrtao - redni broj 2 je bio krevet, a ostalo su bila priručna sredstva: ćebad, vreće za 
spavanje i na podu.  



 

 

 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hvala. Recite mi molim vas, da li vi 
znate do kada je vaša četa imala borbeni zadatak?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Do 9. ili 10. novembra. Ja ipak mislim da je 10. bio u 
pitanju. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Recite mi, po čemu vi pamtite da je to 
bio 9. ili 10., odnosno kako kažete, 10. novembar? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Zato što je to bio kraj borbenih dejstava. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Recite mi, za koga je to bio kraj 
borbenih dejstava? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Za našu Treću četu.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Možete li mi reći, a kakav je bio borbeni 
zadatak koji je imala vaša četa? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Naša četa je imala zadatak da se izvrši deblokada i 
oslobađanje kasarne od formacija. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Recite mi... Ja sam vas pitala, kakav je 
tačno zadatak bio vaše čete, čiji ste vi bili član, vaše čete? Možete li nam reći, na kom je 
pravcu bila vaša četa? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. Pravac Nove ulice – Milovo brdo. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hvala. Recite mi, posle tog 10. - gde je 
vaša četa boravila? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Na osmatračnicama, odnosno osmatračnici i na 
mestima gde je vojska bila grupisana. A na Milovom brdu su nam ostali deo, zbog 
obezbeđenja i čuvanja tih položaja.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Svih tih dana, od 10. - gde ste vi 
donosili hranu? 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Weiner? 
 
TUŽILAC WEINER: Za zapisnik, prigovor. Izašli smo izvan obaveštenja koje je 
Odbrana dostavila Tužilaštvu, izvan sva tri. Sve što mi imamo su borbeni zadaci njegove 
jedinice i kada su oni izvođeni.  
 
SUDIJA PARKER: Hvala.  
 
TUŽILAC WEINER: A drugi deo su aktivnosti od trenutka njegovog odlaska za 
Beograd.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Časni Sude, prema poslednjoj belešci koja je 
dostavljena Tužilaštvu, to je bilo juče u ranim jutarnjim satima, rečeno je... stoji da će 



 

 

svedok govoriti i objasniti koji su bili borbeni zadaci njegove čete, kada je zadatak 
ostvaren, i njegove aktivnosti od tog momenta pa sve do polaska u Beograd... Tako da 
mislim da je Odbrana dala okvir onoga o čemu će svedok da govori?  
 
SUDIJA PARKER: Nećemo sada da trošimo vreme na to, gospođo Tapušković. Da li 
mogu samo da vam kažem da je to upravo problem. Vi ste naznačili teme o kojima će 
svedok svedočiti, ali niste naveli materijalne činjenice o kojima će on govoriti. A to je 
različito. Ali kao što sam već rekao, nećemo sada da odlažemo ovo svedočenje. Samo 
nastavite.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Hvala, časni Sude.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Možete li mi reći, gospodine... Ja sam 
vam postavila pre toga jedno pitanje, pre nego što je kolega napravio... kolega Weiner 
napravio prigovor. Pitanje se odnosilo na to gde ste vi odnosili hranu vojnicima iz vaše 
čete? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Konkretno, za te vojnike koji su bili na toj liniji 
obezbeđenja - tu sam donosio hranu. A za ove ostale - na četnoj stanici. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Recite mi, da li možete da se setite šta 
ste vi radili 18. novembra? I ako možete da se setite, da nam objasnite po čemu pamtite 
da se to dogodilo toga dana? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: 18. imali smo redovne zadatke. Ja sam čak šta više u 
tom trenutku imao najviše obaveza, što se tiče prikupljanja materijalnih sredstava. 
Međutim, popodne je obavešteno, dobili smo podatak da su borbena dejstva u Vukovaru 
završena.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Možete li nam... možete li nam reći, da 
li se sećate, šta ste vi još toga dana radili? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. Između ostalih zadataka, išao sam u Negoslavce 
da preuzmem opremu, to jest, košulje, uniformu koja je data na pranje, da bi se zamenila 
našim vojnicima i preuzeo sam jednu od deset, da kažem, uniformi koje su stigle u 
brigadi. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Časni Sude, ponoviću delimično pitanje zbog greške 
u zapisniku. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Pomenuli ste uniforme koje ste preuzeli. 
Koliko ste uniformi preuzeli, a koliko je uniformi stiglo u Negoslavce? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ja sam preuzeo, znači, svoju opremu koju sam bio 
predao na pranje i na sređivanje, a preuzeo sam jednu maskirnu uniformu. Ja mislim da ih 
je stiglo deset bilo. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Možete li mi reći, da li su te uniforme 
koje su stigle, bile nove uniforme? 



 

 

SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. Ta jedna... jednu koju sam ja digao bila je nova. A 
ovu ostalu opremu koju sam ja preuzimao, to je bila koja je data na pranje i na sređivanje. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Recite nam sada, da li možete da se 
setite šta se dalje događalo? Možete li nam opisati šta ste radili narednog dana, 19. 
jedanaestog? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. Narednog dana smo imali isto aktivnosti oko 
pripreme i dotura hrane obezbeđenju, i tada smo bili dobili, znači, jedan zadatak.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hoćete li nam sada reći kakav zadatak 
ste vi toga dana dobili, i kada ste taj zadatak dobili? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: U prepodnevnim satima. Ne znam tačno kad, u koliko. 
Kapetan Radić je dobio zadatak od komandanta bataljona da sa grupom vojnika uputimo 
se preko Vuke, preko mosta, do bolnice i izvršimo obezbeđenje bolnice.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hoćete li nam reći samo - kako se vaš 
komandant bataljona zvao? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Komandant bataljon je bio major Tešić  
Borivoje.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Recite mi, jeste vi videli, odnosno čuli, 
kada je to naređenje izdato kapetanu Miroslavu Radiću?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. Bio sam u neposrednoj blizini kada je preko radio 
uređaja naređeno da se izvrši ovaj zadatak koji sam napomenuo. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Recite mi, kakav je to radio uređaj bio? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ne znam tačno koja je bila marka, ali je u pitanju 
takozvana motorola.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Recite mi, ko je imao motorole u vašoj 
četi? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: U našoj četi su bile dve. Jednu je imao kapetan Radić, 
a drugu je imao potpukovnik (...) (Izbrisano po nalogu Pretresnog veća) (...)   

ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Recite mi koji je bio razlog zašto je (...) 
(Izbrisano po nalogu Pretresnog veća) (...) 

SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. Prvo, pukovnik (...) (Izbrisano po nalogu 
Pretresnog veća) (...) 

ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Dobro. Kada ste dobili taj zadatak, 
možete li nam ukratko opisati šta se dalje dešavalo? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Kada smo dobili zadatak, odnosno kada je kapetan 
Radić dobio zadatak, nama je naredio, znači konkretno sam bio ja tu i bilo je nekih 15, 20 
vojnika, da moramo izvršiti to naređenje. Da li da završim? 
 



 

 

ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Recite mi, da li možete da se setite 
nekoga od vojnika, njihovih imena i prezimena, koji su krenuli u taj zadatak? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da (...) (Izbrisano po nalogu Pretresnog veća) (...), 
Miro Ljepojević, a ostalih ne mogu da se setim. 

ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: A možete li nam reći čime ste stigli od 
Milovog brda do destinacije gde ste trebali da izvršite zadatak? 

SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Mi smo u par automobila seli bez neke pripreme... 
procene situacije i uputili se u pravcu bolnice. Znači, bili smo u četiri, pet automobila, 
tako nešto. 

ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Recite nam, koliko vam je trebalo da 
stignete do bolnice od Milovog brda? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Pa možda od momenta polaska - 15 do 20 minuta. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Možete li nam sad reći, kad ste došli do 
bolnice, šta ste onda uradili vi i ostali vojnici sa kojima ste došli? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Kada smo došli do bolnice, kapetan Radić nam je 
naredio da zaposednemo položaje oko bolnice i izvršimo obezbeđenje bolnice, da nikom 
ne damo niti da uđe, niti da izađe iz bolnice. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Možete li nam reći, koliko je trajalo to 
vaše obezbeđenje bolnice, vremenski? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ne znam tačno koliko je sati kao sati bilo, ali do 
popodne smo mi bili tu. Do popodnevnih sati.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Možete li objasniti Sudu, šta su vojnici 
onda radili za sve to vreme dok su obezbeđivali bolnicu? 

SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Mi smo dobili zadatak i svako je od nas dobio sektor. 
Znači, koji mora da prati i da čuva. Ja sam konkretno sa vojnikom (...) (Izbrisano po 
nalogu Pretresnog veća) (...) i sa dva ili tri druga vojnika, ne znam im imena, da 
obezbeđujemo levi deo bolnice koji gleda u pravcu MUP-a. Kada smo došli u taj deo, 
primećeno je... 

SUDIJA PARKER: Molim vas da tu stanete. Hvala vam. 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Weiner? 
 
TUŽILAC WEINER: Žao mi je što prekidam, časni Sude, ali su spomenuta određena 
imena: jedno na stranici 19, u redu 25, drugo na stranici 20, red 21. Ja sam nameravao da 
čekam, ali se to nastavlja. Ako će se određena imena i dalje pominjati, ja bih zamolio da 
pređemo na privatnu sednicu?  
 
SUDIJA PARKER: Ja ću da zatražim redigovanje. 



 

 

 
TUŽILAC WEINER: Hvala vam. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Možete da nastavite. Ovo su neke bile 
malo proceduralne, ovaj... izjašnjavanja. Možete da nastavite. Moje pitanje je bilo: šta se 
onda dešavalo i kako ste vi izvršavali vaš zadatak? 

SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. Znači, ja pričam za sebe, odnosno za sebe i svoje 
ljude koje sam imao na raspolaganju, sa te, da kažemo leve strane bolnice, gledajući u 
pravcu MUP-a i zgrade opštine. Mi smo tu zaposeli položaj. Vojnik  (...) (Izbrisano po 
nalogu Pretresnog veća) (...) je primetio dva kontejnera sa, da kažem, čudnim sadržajem. 
Mi, to jest, ja prišao sam tamo. Pogledao sam sadržaj tih kesa. U njima su bile uniforme. 
Ja sam mu rekao: ''Molim te ostavi to, ne želim da gledam sve te stvari''. On je nastavio 
da vadi stvari iz tih torbi a on me je upozorio da se tu nalaze uniforme. Ja sam posle toga 
video da su uniforme bile, znači u ispravnom stanju. Bez nekih prostrelnih rana, jer 
pretpostavio sam da su to bile uniforme od ranjenika. Međutim ne. Uniforme su bile 
znači u ispravnom stanju, doduše, malo prljave, bez tragova krvi. Znači, maltene komplet 
oprema. Karakteristično je bilo što je tad u... pogonu... Borova, znači dok je pre radio, 
pravili su neke čizme, takozvane kanađanke, koje su bile žute, znači, koje su u potpuno 
ispravnom stanju bile, uniforme. Među tim uniformama smo našli da su bile možda 
nekih... između desetak i petnaest, konkretno korektno, odnosno konkretno crne uniforme 
sa oznakom ''U'' na levoj strani rukava, i na desnoj... na desnoj strani rukava su imali 
amblem ''HOS'' ja mislim da je bilo... da je značilo Hrvatske oružane snage, tako nešto. 
Bile su nekih, da kažemo, dvadesetak uniformi. E sad ja možda tu preterujem, ali ne bih 
rekao da preterujem, američke uniforme, maskirne. Konkretno, prepoznali smo, zato što 
su bile takozvane one vetrovke, vijetnamke, znači, komplet uniforma sa natpisima. Znači, 
doduše napise nisu imali ali su imali, znači, onaj čičak, gde se videlo znači da su to bile 
uniforme nekih formacija. I dosta uniformi koje su bile zelene, takozvane M-77, pošto je 
u tom vremenu svako imao, znači, tu uniformu kući, na osnovu... onih zakona, znači da je 
on morao uniformu da ima u svojoj kući. 

ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: U redu. Hvala. Moj i vaš glas ne sme da 
se preklapa, zato sam čekala da napravite malu pauzu. Šta je za vas značilo to - kada ste 
videli te uniforme sa oznakom ''U'' i sa oznakom HOS-a? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Kao profesionalcu, prvo što sam pomislio - da su to 
uniforme od oružanih formacija - protivničkih, neprijateljskih, koji su, da kažemo, skinuli 
se i negde su se maskirali, sakrili.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Časni Sude, ja bih molila, i to taman možemo do 
pauze da uradimo, da se na ekran stavi Dokaz 170. To je set slika i molim da se pokaže 
fotografija koja je treća u nizu. Nosi ERN broj 0053-1258. To je strana 3. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Ukoliko postoje neki problemi dok se 
prikaže slika na ekranu, ja ću vama gospodine postaviti pitanje, da bismo uštedeli na 
vremenu. Šta ste vi onda uradili kada ste videli te uniforme? 



 

 

SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Kao što sam malopre napomenuo, pošto sam 
profesionalac, prvo što mi je palo napamet, znači je bilo je to da je neko skinuo te 
uniforme i da možda su negde, da kažem, u blizini, da smo upali u zasedu, onako prosto 
rečeno. I krenuo sam da nađem kapetana Radića, da izvestim u vezi toga. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hvala. Gospodine, sada imate na ekranu 
ispred sebe jednu fotografiju. Da li možete da prepoznate šta vidite na toj fotografiji? Na 
desnom ekranu imate fotografiju. Možete li da prepoznate? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. Čekao sam prevod. Da. To je bolnica.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Kada kažete ''to je bolnica'', to je 
vukovarska bolnica, je l' tako?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Možete li sada da uzmete ponovo 
olovku, i da pokažete, odnosno, da nacrtate na toj fotografiji koju imate, mesta kako ste 
vi i ostali vojnici iz vaše čete, bili raspoređeni. I ako možete da pronađete na ovoj 
fotografiji mesto gde ste videli, kako ste rekli, te kontejnere? I ako crtate kontejner, što 
ćete obeležititi sa slovom... brojem 1, a ostale tačke ćete obeležiti, i to ćemo smatrati da 
su to mesta gde su bili raspoređeni vojnici? Je l' možete to da nam uradite? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ne, ovde ne mogu pokazati, zato što mi nismo bili u... 
odnosno, znači, ja sa mojim vojnicima nisam bio na ovim stranama.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Samo momenat. Sada ćemo da 
pronađemo gospodine i drugu fotografiju.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: To je fotografija četvrta po redu sa brojem 1259. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Da li vam gospodine sada ova 
fotografija osvežava... 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Donekle. Ali ako imate fotografiju, meni treba ova 
strana ovde, gledajući u pravcu MUP-a. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: (isključen mikrofon) 
 
prevodioci: Molimo mikrofon za advokata.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Da li vam ova strana bolnice i ova slika 
sada podseća na mesto gde ste vi čuvali i obezbeđivali bolnicu? Da li možete da se setite, 
gospodine? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da, ovo je moj sektor. Ovo sam ja imao da 
obezbeđujem.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Da li sada možete da nacrtate ono što 
sam vas zamolila, mesto gde ste vi videli kontejner sa tim uniformama i da to obeležite sa 
brojem 1, kao i da mesta gde ste vi i ostali vojnici, ukoliko se sećate za ostale vojnike, ili 



 

 

ono gde ste vi bili raspoređeni da obezbeđujete bolnicu? Uzmite tu olovku, molim vas, i 
pokušajte to da nam nacrtate?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. Ovde su bili kontejneri. Ovde je stajao jedan mali, 
ovde je bio jedan veliki kontejner, ovde i ovde.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Možete li onda ta dva, da ih nazovemo, 
ovo kao kvadrata, da obeležite sa brojem 1 i brojem 2, unutra? U... nacrtajte unutra. 
Napišite broj 1 i broj 2? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Znači to su, gospodine, kako ste rekli, 
kontejneri? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Možete li sada da nacrtate, imamo samo 
još dva minuta do pauze, da nacrtate tačno gde su vojnici stajali? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Molim vas da učinite to?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Nismo bili na drvetu, ali ispod drveta smo bili. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Ja vas sada... ja vas sada molim da te 
krugove obeležite sa slovima... sa velikim slovima A, B, C i D, pored kruga, pošto je... 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: ... (svedok obeležava) ... 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Možete li nam sada reći da li je na 
nekom od tih A, B, C ili D mesta bio možda kapetan Radić? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hvala. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Časni Sude, ja bih molila da se ovaj crtež svedoka 
uvrsti u dokaze? 
 
SUDIJA PARKER: Uvrštava se u spis. 
 
sekretar: To će biti dokazni predmet broj 795, Časni Sude. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Časni Sude, ja se izvinjavam. Ja sam svedoka bila 
upozorila da je pauza, ali mi smo krenuli s nekim malim zakašnjenjem, ja ne znam da li 
je vreme da napravimo sada pauzu, ili mogu da nastavim još par minuta? 
 
SUDIJA PARKER: Mislim da možete da imate još 10 minuta.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Hvala, časni Sude. 
   



 

 

ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Rekli ste nam da pre nego što ste 
nacrtali ovu sliku, da ste hteli da nađete kapetana Radića, je l' tako? Ja sad samo 
ponavljam ono što ste vi rekli? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. Hteo sam da ga nađem i našao sam ga, kapetana 
Radića, da ga izvestim o tome šta smo našli. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Recite, šta... gde ste našli kapetana 
Radića i šta je on vama odgovorio na to kad ste mu saopštili šta ste vi pronašli? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Kapetana Radića sam našao sa druge strane bolnice i 
bio je tu negde, sad ja ne mogu tačno da vam pokažem, ali sa druge strane bolnice sam ja 
njega našao i izvestio. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: I šta je on vama odgovorio na to kad ste 
ga izvestili? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Meni ništa nije odgovorio, samo je potrčao za mnom, 
znači... sad ne vidim... ne mogu da pratim da li vi... potrčao je znači sa, da kažem, zadnje 
strane bolnice prema meni. Usput je svima vojnicima koji je bio rekao: ''Maksimalna 
borbena gotovost'', da se spremimo za dejstvo, jer jedino smo to mogli da očekujemo. I 
zajedno sa mnom došao do... do ovog mesta, 1 i 2, da vidi šta je to u pitanju.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hvala.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Ja vas sada molim, sudskog službenika, da nam iz 
istog seta fotografija, prikaže fotografiju broj 3? 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Je l' vidite gospodine fotografiju ovu? 
Jeste... To je suprotna strana od one koju ste pokazivali maločas. Nije bočna strana 
bolnice, nego suprotna strana. Da li možete tu da nam nacrtate krug gde ste vi, ako se 
sećate, sreli kapetana Radića? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. To je ta strana bolnice. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Možete li to da nacrtate? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: ... (svedok obeležava) ...  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: I možete li strelicom da pokažete smer u 
kome je, kako ste rekli, kapetan Radić krenuo da se kreće, nakon vašeg saopštenja? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. Po... po mom obaveštenju, odnosno kada sam 
izvestio kapetana Radića, na ovom delu na kom su bili vojnici, ovde im je to saopštio, 
znači: ''Maksimalna gotovost, pripremite se, možemo biti napadnuti. Ne znamo odakle''. 
Čak šta više, mi smo očekivali i iz bolnice. I zajedno sa mnom je krenuo u ovom pravcu. 
Usput je i ovde obaveštavao, sad ja ne znam da li ovde ima ulaz u bolnicu... ne vidim, 
obaveštavao i ovako smo, znači, iza došli na to mesto gde sam ja, znači, bio i gde smo, i 
ovde može znači da se vidi, gde su bili ti kontejneri. Ovako ću iz jednog kruga, pošto je 
fotografija mala. 
 



 

 

ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Ja vas sada molim da onda početno, 
krug, odakle je krenuo gospodin Rad... kapetan Radić, da obeležite sa slovom A, velikim, 
a onda ovaj drugi krug koji ste napravili da obeležite sa velikim slovom B, i ovu strelicu 
malo da popravite, da bi se kasnije videlo da je to strelica pravca kretanja?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: ... (svedok obeležava) ...  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Molim vas da obeležite i ovaj drugi krug 
sa B i ako sam ja... koliko sam ja čula, vi ste rekli da su to bili kontejneri? Ispod stavite 
krug. Ispod kruga ili pored kruga stavite slovo B? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: ... (svedok obeležava) ...  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hvala. I molila bih vas, pošto ste rekli 
da je već na tačci A kapetan Radić rekao vojnicima: ''Puna gotovost'', da pokušate da se 
setite i da nam nacrtate gde su i tu stajali vojnici? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Za ovu stranu nisam siguran gde je ko stajao, da ne bi 
ispalo da nas je bilo previše malo ili previše više, ovako ću orijentivno. Znači, na nekih 
pet do deset metara je bio vojnik od vojnika, to jest borac od borca. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: (nije uključen mikrofon) 
 
prevodioci: Mikrofon molim.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Ja vas molim da stavite pored svakog 
tog kružića arapske brojeve, kako bismo kasnije znali šta ti kružići predstavljaju? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Je l' ovako mislite? 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Može, odlično. Hvala. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Časni Sude, ja bih zamolila da se ova... 
 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Samo malo, samo malo. Znači, orijentivno su tu isto 
još bili.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Hvala. Časni Sude, ja molim da se ova fotografija 
uvrsti u dokaz? 
 
SUDIJA PARKER: Usvaja se. 
 
sekretar: To će biti dokazni predmet broj 796, Časni Sude. 
  
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hoćete li nam reći sada dalje šta se 
dešavalo kada ste vi obavestili kapetana Radića o tome šta ste vi pronašli ispred bolnice... 
u krugu bolnice? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Jednu stvar sam preskočio malopre. Kada sam krenuo 
da tražim kapetana Radića, ovde u ovom podhodniku je bio ulaz. Ja sam mislio da je 



 

 

možda tu kapetan Radić. Ušao sam, izašao sam. Nije bio tu. I nastavio sam dalje moje 
kretanje do kapetana Radića, gde sam ga našao. 
 
prevodioci: Molba prevodioca: da li mogu ostali mikrofoni u sudnici da se isključe. 
Hvala. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Kad ste rekli ''podhodnik'', da li možete 
da kažete gde je taj podhodnik, šta ste vi tu nacrtali i koji broj je stavljen pored crteža da 
bi bilo jasno šta smatrate da je podhodnik? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ovde sam stavio rimsko broj VII i VIII. Znači, 
podhodnik se tačno vidi da je ukopan i da ide ispod nivoa zemlje, i da je ovde gore, da 
kažemo, neka nadstrešnica. Ja ne znam šta je to.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: U redu. Hvala. Recite mi do kada, do 
koliko sati otprilike, možete li da se setite, tog dana je ta... obez... to obezbeđenje bilo 
postavljeno? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Sad... I malopre sam isto rekao da ne mogu da se 
setim, ali je bilo, znači, popodne, da kažemo eto, kasni popodnevni sati. Znači, nije još 
počeo da pada mrak. Do tada smo mi bili tu. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Recite mi, vojnici koji su učestvovali u 
obezbeđenju bolnice, koji su sa vama i Radićem krenuli ka bolnici, da li su to sve bili 
vojnici, pripadnici vaše čete, Treće čete? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. Sve su to bili aktivni vojnici i ja, kapetan Radić i 
poručnik Hadžić. Znači, nas trojica smo bili aktivne starešine i aktivni vojnici 
Jugoslovenske narodne armije. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Možete li mi reći samo još sada, da 
završimo ovu temu, možete li nam reći kako je okončano vaša... vaš taj zadatak 
obezbeđivanja bolnice? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Pošto je kapetan Radić nešto ranije napustio sektor 
bolnice, a poručnik Hadžić nas je poveo i predao obezbeđenje bolnice vojnoj policiji iz 
našeg gardijskog bataljona - da dalje vrši obezbeđenje. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Ko se pojavio ispred vojne policije, 
kada je izvršena predaja obezbeđenja? Ko je komandovao tom vojnom policijom? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da li da kažem, ili možda u nekom zatvorenom... 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Ne, ne. Recite slobodno. 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ja mislim da je bio kapetan Simić. Ime ne mogu da 
mu se setim. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hvala. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Časni Sude, ja mislim da je sada onda zgodno vreme 
da odemo na pauzu? 



 

 

 
SUDIJA PARKER: Hvala. Imaćemo pauzu od pola sata zbog redigovanja. Ali morate 
da vodite računa o vremenu, gospođo Tapušković. Nastavljamo sa radom u 11.20 časova. 
 

 
(pauza) 

  
 
SUDIJA PARKER: Gospođo Tapušković, izvolite. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Hvala, časni Sude. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Gospodine, rekli ste nam da ste našli 
uniforme, odbačene u krugu bolnice. Da li nam možete reći, da li ste još nešto pronašli u 
krugu bolnice? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. I zamolio bih vas ako može opet ona slika naših 
položaja gde smo mi bili smešteni? 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Ja mislim da nema potrebe da 
pokazujemo. Mi ćemo se truditi da poštujemo i nalog Pretresnog veća da se vaše 
ispitivanje što pre okonča. Ne morate da nam pokazujete gde se to dogodilo, samo nam 
recite, ako se nešto dogodilo, ako ste još nešto pronašli, šta ste pronašli? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Pronašli smo naoružanje, konkretno: pištolje, puške 
lovačke, puške pumparice. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Recite mi sada molim vas, da li ste i 
koga ste videli još ispred bolnice? Da li je bilo ljudi ispred bolnice? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. Kasnije je... je došao naš komandant bataljona.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hvala. Da li mi sada možete reći, šta ste 
radili kada ste predali obezbeđenje, kako ste rekli, Simiću? Je l' tako?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. Malopre sam napomenuo da je kapetan Radić 
nešto ranije napustio... taj sektor. Poručnik Hadžić je bio nadležan za nas, pošto je on bio 
zamenik komandira čete. I poručnik Hadžić je, znači, predao bolnicu i obezbeđenje 
bolnice četi vojne policije, a mi smo se uputili na osmatračnicu.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Možete li da se setite, ukratko, šta se te 
večeri na osmatračnici desilo, i ko je te večeri na osmatračnici i spavao? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Po povratku na osmatračnicu, znači, to je već negde 
bilo kasni popodnevni sati, ja sam lično kapetanu Radiću predao uniformu, koju sam bio 
prethodnog dana preuzeo u Negoslavce. To je znači bila maskirna uniforma. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Časni Sude, samo da ispravimo grešku. U transkriptu 
stoji da je... praktično ispada da je svedok nosio tu uniformu prethodnog dana.  
 



 

 

ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hoćete li objasniti da li ste... vi ste 
doneli tu maskirnu uniformu, i kome ste je predali? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da, da. Ja sam prethodnog dana tu uniformu iz 
Negoslavaca doneo, a te večeri, znači 19. - sam je predao kapetanu Radiću. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Možete li da nam opišete kako je ta 
uniforma izgledala i koliko je delova imala? Kratko nam opis dajte? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: To je bila maskirna uniforma, prva serija koja je 
napravljena. Koliko se ja sećam, bile su: pantalone, bluza, vetrovka i kapa. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Kakva je kapa ta bila? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Kapa je bila maskirna. Oblik je imala takozvanih 
''titovki'', kakve su bile u M-77 uniformi, znači našoj uniformi, samo što je bila maskirna. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Niste mi odgovorili na drugi deo 
prethodnog pitanja. U međuvremenu je bilo podpitanje. Da li vi možete da se setite - tu 
noć, gde ste vi spavali, gde je spavao Radić, i gde su spavali ostali vojnici iz vaše čete? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ja sam i dalje bio u kući, odnosno osmatračnici, a 
vojnici su svi bili grupisani u tri kuće preko puta komande bataljona. U onoj jednoj... 
odnosno, tu su bile tri kuće u nizu, gde je u jednoj kući bila moja četna stanica. Znači, svi 
su vojnici bili tu grupisani. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Časni Sude, na strani 33. u prvom redu stoji: ''to su 
bile...''. Sad je ispravljeno ''tri kuće'', bilo je da su ''terorističke kuće''. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hoćete mi odgovoriti dalje, gde je, ako 
se sećate, tu noć spavao kapetan Radić? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: 19. na 20.? 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Da? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ja mislim da je bio u toj kući. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Maločas ste pominjali više nekih kuća. 
Tri kuće u ulici... gde... odnosno, u blizini komande bataljona. Sada vas pitam: u kojoj 
kući je spavao kapetan Radić? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Spavao je konkretno znači... te noći je bio u drugoj 
kući, znači u nizu... u sredini. Znači, tri kuće su bile. On je bio u sredini. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Dobro... 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Znači, te noći. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Recite mi, šta se događalo onda 
narednoga dana, 20. jedanaestog? Da li možete da se setite gde... kakve su vaše aktivnosti 
bile 20. jedanaestog? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: 20. jedanaestog sam imao, znači ja, izuzetno velikih 
obaveza, što se tiče prikupljanja materijalnih sredstava, grupisanje materijalnih sredstava, 



 

 

sređivanje, dovođenje u neko, da kažemo, ispravno stanje. Znači, to je trajalo negde do 
popodnevnih... do kasnih popodnevnih sati. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Recite mi onda, da li se sećate šta se 
dešavalo u večernjim satima? Gde je bio kapetan Radić? Da li je... 
 
TUŽILAC WEINER: Ulažem prigovor, časni Sude. 
 
SUDIJA PARKER: Da?  
 
TUŽILAC WEINER: Nikada nije navedeno bilo šta što je vezano za ovog svedoka za 
20., bilo u onim početnim beleškama od 11. jula prema Pravilu 65ter, bilo u drugom 
dokumentu prema Pravilu 65ter od 31., niti u ovim beleškama sa pripreme svedoka. I sa 
ove tačke, ja nemam ideju kuda ovo vodi? 
 
SUDIJA PARKER: Gospođo Tapušković? 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Časni Sude, proofing note koji je dat Tužilaštvu je 
takav kakav jeste. Proofing note... očigledno Tužilaštvo sa tim proofing note-om nije 
zadovoljno. Ali mi smo i napisali da će svedok govoriti uopšte o svemu onome šta je on 
radio od pada Vukovara pa sve do polaska njegove čete, odnosno čitave ove brigade za 
Beograd. Pa ću onda prefrazirati svoje pismo...  pitanje i pitaću svedoka - šta je on radio 
narednog dana, koga je sve video narednoga dana, odnosno, koga je video i kako je 
kontaktirao sa ljudim iz svoje jedinice, svoje čete, tokom 20. jedanaestog? 
 
SUDIJA PARKER: Ovo izlazi izvan onoga što predstavlja pokušaj da se obezbedi ono 
što pravila zahtevaju, gospođo Tapušković. Ja sam ponovo pogledao ovu belešku sa 
pripreme za svedočenje, i apsolutno nema ni naznake da će se ova tema dodirnuti, i 
sasvim sigurno nikakve indicije o materijalnim činjenicama o kojima će svedok da 
govori. Pretresno veće ima dve mogućnosti: Prvo – možemo da odbijemo da se dalje 
izvode dokazi u tom pravcu. A druga mogućnost je da se dozvoli da se izvode dokazi, ali 
ako Tužilaštvu to predstavlja veliki problem, onda ćemo morati da prekinemo rad i 
dozvoliti Tužilaštvu da se ono pripremi za svoje unakrsno ispitivanje. A posledica toga 
jeste da ćete vi imati teškoća sa svedokom zbog osnove na kojoj je on ovde i zbog 
vremena koje mu je dato na raspolaganje da bude tu od njegove vojske. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Časni Sude, ja kao član tima gospodina Radića 
prihvatam vaše sugestije, i prihvatam i vašu kritiku na način... vezano za to kako je 
pripremljen ovaj proofing note i onda smo apsolutno u vašim rukama kako ćete vi 
odlučiti, da li ćete dozvoliti meni da dalje ispitujem svedoka na ove okolnosti, ili će biti 
urađeno onako kako vi predlažete, kako ste rekli da je to druga mogućnost, da se ostavi 
Tužilaštvu da on malo više ispituju tu oblast? Ja mogu  da odustanem časni Sude od 
pitanja vezanih za taj datum. Evo, odustaću - da bismo skratili vreme i da bismo... priveli 
svedočenje ovog svedoka kraju, mogu da odustanem i da pređem na dalju temu. Jer samo 
da vam kažem da je tema, odnosno 20. vezana za to... za ovu tačku koja je navedena u 



 

 

proofing note-u a ona glasi: ''Kako mu je preneto naređenje o održavanju smotre 21. 
novembra''. Ali krenućemo, ako se vi slažete, odmah na 21. novembar? 
 
SUDIJA PARKER: Mislim da bi to bio izvanredan pravac postupanja. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Hvala, časni Sude.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Možete li nam gospodine reći šta se 
dešavalo 21. novembra, u ranim jutarnjim satima? Kakve su vaše aktivnosti bile? Koga 
ste sve videli i sa kim ste razgovarali?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Pre toga bih nešto samo napomenuo, ako mogu da 
kažem? Da vidim da je sporno sada 20. novembar. U pitanjima koja sam dobio od 
gospodina tužioca, ja sam oslobođen čuvanja vojne tajne po tom znači pitanju i po tom 
konkretnom datumu. Od 18. do 20. i 21., kako piše u njihovom zahtevu. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Mi smo na preporuku i na izričit zahtev 
Pretresnog veća preskočili raspravljanje o tome šta ste vi bili pitani od strane Tužilaštva, i 
šta su oni hteli, i kakve informacije da dobiju od vas. Zato vas ja sada molim da vi 
pređete na odgovor na moje pitanje - šta ste vi radili 21. sve, ako se sećate, zašto se toga 
sećate, koga ste sve videli i tako dalje? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: 21. sam ja, znači konkretno, ustao nešto ranije, pošto 
sam bio, znači, na osmatračnici. Pogledao sam, kapetana Radića nije bilo u toj kući. Ja 
sam izašao, znači, napolje i u pomoćnoj zgradi je bio kapetan Radić. Spavao. Ja sam 
kapetana Radića probudio i pristupili smo pripremi i postrojavanju jedinica za smotru, 
koja je bila zakazana od komande bataljona. Na toj smotri smo mi bili. To je bilo ispred, 
znači, naše osmatračnice u Novoj ulici. Kapetan Stijaković je izvršio smotru... izvršio 
smotru, i vojska je vratila se nazad, znači, na svojim mestima u rejonu razmeštaja. 
Kapetan Radić je bio jako umoran. Rekao je: ''Idem da odmorim''. Vratio se da odmara. 
Ja sam, znači, bio i na tom delu, pošto mi je tu bio jedan deo četne stanice, gde sam 
takođe, znači, pripremao municiju, plombirao sanduke da ne bi, znači, došlo do otuđenja. 
I to je znači, svelo se na tim pripremama za naređenje o povratku u Beograd. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Ja sam vas bila pitala koga ste vi sve 
sreli i koga ste sve videli toga dana? A da se vratimo na ovu smotru, možete li nam reći 
koliko je ta smotra otprilike trajala vremenski? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ne mogu da kažem tačno koliko minuta. Ali u 
principu, kapetan Radić je predao raport kapetanu Stijakoviću. Kapetan Stijaković je 
obišao jedinicu, pozdravio. Mi, vojska, smo uzvratili vojnički pozdrav. Izvršio je smotru 
opreme, u kakvom je stanju. Da li su vojnici bili obrijani, znači, dovedeni u red. Bio je tu 
možda, da ne kažem, još par minuta. I kapetan Stijaković je nastavio dalje po svojim 
aktivnostima. Znači, jedino je... sam video kapetana Stijakovića i nikog više na toj smotri 
osim nas... vojnika. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Možete li se setiti, šta ste onda dalje 
radili toga dana? 



 

 

SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Nastavili smo dalje sa pripremama za povratak. A 
konkretno za kapetana Radića, znam da je nastavio da odmara, znači u osmatračnici, gde 
je i bio. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Recite mi, da li ste još nekoga u toku 
dana sreli, bilo van osmatračnice, ili tamo gde su vam bile četne stanice? Koga ste uopšte 
sretali vi toga dana? Ko je dolazio sve u osmatračnicu? I da li je neko uopšte dolazio u 
osmatračnicu toga dana? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Što se tiče osmatračnice, tamo znači nikog nije bilo, 
niti je ko dolazio. A dok sam bio, znači, na ovom prvom delu, gde je prva... prvi deo 
četne stanice bio, gde je znači vojska bila grupisana, viđao sam komandire čete, znači, 
koji su dolazili tu do komande, radi prijema zadatka, već ja ne znam šta. To je znači bilo 
u toj ulici, u Svetozara Markovića, gde je i bila komanda bataljona.  
 
SUDIJA PARKER: Da, gospodine Weiner? 
 
TUŽILAC WEINER: Ulažem prigovor časni Sude na ovo. Zato što nije postavljen 
odgovarajući osnov o tome gde je bio, u koje vreme je bio na osmatračnici. Jer on kaže: '' 
Niko nije dolazio kada sam ja bio tamo.''  O kom vremenu on govori? Da li govori o 
vremenu ujutro ili popodne? 
 
SUDIJA PARKER: To nije osnova za prigovor gospodine Weiner, zato što to možete da 
ispravite to u vašem unakrsnom ispitivanju.  
 

TUŽILAC WEINER: Ali, nije postavljen odgovarajući osnov, pa bih rekao… 

SUDIJA PARKER: On kaže da je on bio tamo u to vreme i kaže da ''Niko nije bio tamo 
dok sam ja bio tamo''. I šta tu nije u redu?  
 
TUŽILAC WEINER: U redu. Kako časni Sud želi. 

SUDIJA PARKER: Može biti da je on bio samo deset minuta tamo tokom celog dana i 
da tada tamo niko nije dolazio. Mi to ne znamo. Ali to je nejasno, i ja sam sasvim siguran 
da će to sada gospođa Tapušković da razjasni. 

ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Hvala, časni Sude. 

ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Čuli ste i komentar od Suda o ovom 
segmentu. Možete li nam reći tačno, ako je neko i dolazio, možete li nam reći da li su to 
bila vojna lica, pripadnici nekih drugih struktura? Možete li biti tu precizni: ko je sve u 
toku toga dana, nakon smotre, dolazio na osmatračnicu? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Kod nas na osmatračnicu niko nije dolazio.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: To vas pitam gospodine za 21., tog dana 
kada je bila smotra? 



 

 

SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Osim kapetana Stijakovića, koji je vršio smotru, znači 
niko drugi nije dolazio.   
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: U redu. Hvala. Pošto ste vi rekli da ste 
imali tog dana, uopšte tih dana jako puno posla, vezano za pripreme za odlazak u 
Beograd, možete li nam reći, da li se vi sećate, koliko ste efektivno vremena u toku tog 
dana proveli na osmatračnici?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: 21.? 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Da, govorimo o 21.? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Više vremena sam proveo tu, nego na ovoj drugoj 
osmatračnici, zato što na drugoj osmatračnici su bili vojnici, a ovamo, na ovom delu 
osmatračnice, gde je moja četna stanica bila, najviše sam se tu zadržao, zato što mi je tu 
bila municija. I jednostavno, nisam bio u situaciji da ja baš to mesto napustim više od pet, 
deset minuta, pošto nisu bili adekvatni uslovi čuvanja. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: I sad ćemo preći još na jednu temu ovog 
ispitivanja. Recite nam, šta vi znate o poseti Vojislava Šešelja Vukovaru? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ja koliko znam, bio je u Vukovaru. Ne znam tačno 
datum. Znači, to je možda bio kraj oktobra. Prošao je Novom ulicom, znači, prošao je u 
blizini mene, da kažem popularno, njegove ''gorile'' ili obezbeđenje su me doslovno 
uterale, odnosno ugurale u prostorije iza kapije, da ne bi bio u blizini, bez obzira što su 
videli da sam ja aktivni starešina. I produžili su Novom ulicom u dubini prema gradu. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Da li se Vojislav Šešelj i, pomenuli ste, 
''gorile''... šta vam znači to ''gorile''? 'Oćete da objasnite? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Dobro. To sam malo simbolično rekao. Njegovo 
neposredno obezbeđenje, od... Šešelja... I bio je naš komandant bataljona sa njim. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Možete li mi reći, da li su se oni zadržali 
pred vašom osmatračnicom? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ne, samo su prošli. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Da li se sećate, da li je tada u 
osmatračnici bio kapetan Miroslav Radić? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ne. Kapetan Radić je bio na aktivnostima, na zadatku.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hoćete li mi sada reći, molim vas 
gospodine, da li možete da mi kažete - kojom grupom ljudi, odnosno, kojim vojnicima je 
komandovao kapetan Radić? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Kapetan Radić je komandovao Trećom četom Prvog 
motorizovanog bataljona. Znači, JNA. Znači, jedinicama Jugoslovenske narodne armije. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Da li to znači da je... odnosno da li je na 
svojoj osmatračnici on kontaktirao samo sa ljudima iz svoje čete? 
 



 

 

TUŽILAC WEINER: Časni Sude, pre nego što svedok odgovori. 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Weiner? 
 
TUŽILAC WEINER: Ponovo se nalazimo izvan opsega obaveštenja koje smo dobili. 
 
SUDIJA PARKER: O čemu, gospodine Weiner? 
 
TUŽILAC WEINER: O tome ko su bili pripadnici čete kapetana Radića i o njegovom 
komuniciranju s ljudima. U stvari, ne znam u kom pravcu idemo, ali čini mi se da je 
izvan ovih beleški? 
 
SUDIJA PARKER: Hvala. Nastavite, gospođo Tapušković, ali gospodin Weiner 
upozorava da možda neće moći da izvrši unakrsno ispitivanje po ovim temama. Ali sa 
tim ćemo se pozabaviti kada bude postalo aktuelno.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Hvala, časni Sude. Mi smo smatrali da iz proofing 
notea, na drugoj stranici ''Odnos Radića prema drugim vojnicima i susednim jedinicama'' 
daje sasvim dovoljno informacija u kom smislu će ići ispitivanje svedoka, zato što je data 
već definicija ovde i utvrđeno je i šta su susedne jedinice i šta su vojnici. Iz tog razloga 
smo smatrali prema dosadašnjem radu da smo neke stvari već definisali i da ne moramo 
da dajemo i toliko detalja. Ali ja prihvatam vaš stav. Ja ću završiti časni Sude, kol'ko za 
jedno pet minuta. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Možete li mi samo reći, u slučaju da 
kapetan Radić nije bio na komandnom mestu ili je na bilo koji način bio odsutan, ko je 
njega tada, u tom momentu zamenjivao? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ja bih vas zamolio da ponovite ovo pitanje? 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Kada kapetan Radić iz bilo kog razloga 
nije bio u osmatračnici i tako dalje, ko ga je njega zamenjivao ili na koga je on 
eventualno prenosio svoja ovlašćenja? Ko je njemu bio, kako se kaže, pomoćnik u 
najvećem delu poslova koje je on izvršavao? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Malopre ste pomenuli jednu stvar, zbog toga sam hteo 
da mi se ponovi pitanje. Na osmatračnici je menjao kapetana Radića poručnik Hadžić 
Elvir. A malopre ste rekli jednu... jedan termin koji nije... zbog toga sam tražio da mi se 
ponovi pitanje.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hvala vam gospodine na toj ispravci. 
Hvala. Da se vratimo na vaše aktivnosti koje ste vi imali, koje smo dotakli na samom 
početku i onog što je bila vaša delatnost, što nećemo sada da ponavljamo i nema potrebe 
da idemo ponovo u privatnu sednicu. Možete li nam reći, da li ste na bilo koji način 
primetili, kada ste vršili svoju dužnost, kako se i od koga su se snabdevale jedinice 
Teritorijalne odbrane? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Jedinice TO su se snabdevale iz svojih sopstvenih 
izvora.  



 

 

 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Možete li nam reći, za koje jedinice 
Teritorijalne odbrane vi znate da su bile tu prisutne? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ja znam da je bila Prva, Druga, Treća četa TO i odred 
Leva Supoderica. Tako nešto.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Recite mi, ko je komandovao tim 
jedinicama? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Komandir Treće čete je bio Miroljub Vujanović. Ako 
pogrešim prezime, molim vas... ne mogu da se setim... Miroljub Vujanović, Stanko 
Vujanović je isto bio komandir čete. I za ovog... ovaj odred Leva Supoderica ja mislim da 
je... Milan Lančužanin.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Recite mi molim vas, da li, pošto ste se 
vi bavili poslom koji ste... poslom koji ste imali, da li je vaša dužnost bila, odnosno da li 
vam je nekada bilo rečeno da je poželjno na bilo koji način voditi brigu i o civilnom 
stanovništvu? I da li je vama bilo šta u tom smislu poznato? U okviru vaših zadataka koje 
ste vi imali? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Na koju vrstu pomoći mislite? 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Da li ste vi bilo kada, odnosno vaša četa, 
pomagala civilno stanovništvo u... u Vukovaru? Da li ste ima delili hranu, da li ste im 
delili bilo šta drugo? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. Civilnom stanovništvu smo pomagali koliko smo 
mogli. Znači, to je naša bila jedina stvar koliko smo bili u mogućnosti i šta smo mogli da 
im pomognemo. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Možete li nam opisati makar jedan 
primer toga? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Pa recimo, par puta... znači, kad smo bili u 
mogućnosti, dali smo im, znači, konzerve. Znači, ono što...  ma, nismo nešto mnogo, ali 
znači ono što je bilo malo, to skromno smo koliko, toliko, znači, pomagali im da bi 
preživeli, da bi imali šta da jedu. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: A da li ste i to malo pomoći što ste 
mogli da date, davali bez obzira na neke razlike koje bi mogle da postoje među 
građanstvom po bilo kom osnovu, da li su pripadnici ove ili one nacionalnosti i tako 
dalje? Da li je postojao kriterijum po kome ste vi to... i to malo pomoći davali nekome? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Kriterijumi nikakvi nisu postojali. Mi smo bili vojska 
Jugoslovenske narodne ar... armije i imali smo obavezu, ukoliko smo bili u mogućnosti, 
da pomognemo, konkretno, svim ljudima. Bilo je svih.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Da se vratimo sada i na još jedno 
pitanje, a to se odnosi... odnosa samog kapetana Radića sa vojnicima i ostalim 
jedinicama. Možete li mi reći, da li se na osmatračnici, na bilo koji način, kapetan Radić, 
u onim situacijama kada ste vi bili, susretao? I sa kime se on susretao? 



 

 

SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ne. Sa nikim se nije susretao, niti je ko dolazio kod 
nas. Možda je neko dolazio na par minuta u prolazu, ali na osmatračnicu da uđe i u 
samom objektu - ne. Znam samo da je ovaj izvesni Stanko bio par puta da obiđe čisto, 
pošto je to bila njegova kuća. Niko drugi. I to je bilo na... u bašti, pogledao, okrenuo se i 
otišao nazad.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Ali vi ste nam bili pomenuli da je ipak 
neko sa strane bio. Rekli ste da je bio jedan novinar, Peternek. Recite nam, kako je sada 
taj novinar Peternek bio u kući? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: S obzirom da je gospodin Peternek bio legalni i 
zvanični ratni, sad ja ne znam da li je bio novinar ili foto reporter, on je bio dodeljen da 
bude na tom pravcu. Zašto je on kod nas spavao, to je verovatno o tome neko drugi 
odlučio. Međutim, i taj gospodin Peternek je veoma, da kažem, i retko i spavao na 
osmatračnici... kad je bio tu. Uglavnom je on bio u nekoj kući, koliko ja znam, preko puta 
komande bataljona, u ulici Svetozara Markovića. Tačno kod kojih - ne mogu da se setim. 
Ali znači, bio je tamo.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: A recite mi, da li znate da li se bilo koji 
drugi neki novinar pojavljivao i ulazio na osmatračnicu? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ne. Samo gospodin Peternek.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hvala. 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Časni Sude, ja više nemam  pitanja za ovoga 
svedoka. Hvala. 
 
SUDIJA PARKER: Hvala gospođo Tapušković. Gospodine Domazet, da li vi imate 
pitanja? 
 
ADVOKAT DOMAZET: Ne, hvala časni Sude. Nemam pitanja za ovog svedoka. 
 
SUDIJA PARKER: Hvala vam. Gospodine Lukiću? 
 
ADVOKAT LUKIĆ: Nemam pitanja za ovog svedoka, časni Sude. 
 
SUDIJA PARKER: Puno vam hvala. Gospodine Weiner, izvolite. 
 
TUŽILAC WEINER: Časni Sude, ja imam pitanja. Ali neke stvari bih želeo da 
proverim u ponedeljak, na osnovu delova današnjeg svedočenja.  
 
SUDIJA PARKER: Pa... 
 

(Pretresno veće se savetuje) 

 



 

 

UNAKRSNO ISPITIVANJE: TUŽILAC WEINER 
 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Dobar dan, gospodine. Moje ime je Philip Weiner i 
radim u kancelariji Tužilaštva i danas ću vam postaviti nekoliko pitanja. Da li razumete 
to? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, govorili ste o osmatračkom mestu i o 
ljudima koji su tamo obično dolazili. Da li je tačno da su se na tom mestu održavali 
redovni sastanci za celo to vreme dok je to mesto bilo u funkciji u  Vukovaru? Dakle, da 
li je na osmatračnici bilo redovnih sastanaka? Da li je to tačno, gospodine?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ja se izvinjavam, ako bi mogli pitanje da ponovite 
polako, jer ipak ste previše odjednom. Molio bih vas da ponovite? 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, Da li je tačno da su se na osmatračnici 
redovno održavali sastanci dok je osmatračnica korišćena? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, da li je tačno da je jedna soba u toj 
zgradi bila soba za sastanke? Da li je to tačno?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC WEINER: Molim da se svedoku pokaže dokazni predmet broj 794. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Da li možete prvo da pogledate ovaj broj 5 koji je 
zaokružen, koji je na desnoj strani? Da li imate to pred sobom? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da, imam. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Da li prepoznajete ovaj ''skeč'', koji je nacrtao 
kapetan Radić? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Izvinjavam se, nisam vas razumeo. Šta znači to 
''skeč''? Skica možda? Tako nešto. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Da. Da li vam je poznato da je to nacrtao kapetan 
Radić? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ja skicu vidim, ali ne znam ko je nacrtao. Međutim, vi 
ste malopre nešto rekli. Ja sam na početku svedočenja rekao da je to bila četna ratna 
kancelarija, a ne sala za sastanke. Dva različita pojma. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, pitanje je sledeće: da li znate da je ovu 
skicu nacrtao kapetan Radić? Da ili ne? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ja skicu vidim i... 
 
TUŽILAC WEINER: Da li može skica da se pomeri nadole da se vidi njen deo pri dnu? 
Imam kopije tog istog crteža za sve u sudnici i na BHS-u i na engleskom. 



 

 

 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Dakle, da li vidite ovu sobu broj 5. Prema vašem 
svedočenju, tamo je obično sedeo i radio kapetan Radić. Da li vidite to na vrhu 
gospodine. Da li to vidite? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da 
 
TUŽILAC WEINER: Da li možemo sada da se pomerimo prema dnu gde se vidi 
objašnjenje o tome šta je zapravo broj 5. Možemo li malo da  pomerimo? Hvala. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Pogledajmo kako je tu sobu opisao kapetan Radić: 
''Soba u staroj kući za sastanke''. Da li je to tačno? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da, tu piše. A da li je to kapetan Radić nacrtao? 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Da, jeste. To je on bio, gospodine. I to je kapetan 
Radić rekao da se ta soba koristila za sastanke. Da li sada prihvatate da je ta soba bila za 
sastanke? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: To je bila četna kancelarija. A ovde piše ''Soba za 
moje sastanke u staroj kući''. Mogu ja da verujem ili ne. S obzirom kako sam prošao od 
vaših gospoda i kolege u Beogradu, ja ne mogu da tvrdim da je to možda kapetan Radić 
napisao. Uglavnom, da je to četna kancelarija, da. Da, četna kancelarija. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, ako želite, imamo video snimak tog 
sastanka u Beogradu koji traje 52 minuta i 50 sekundi. Sve je snimljeno. I možemo to da 
vam pokažemo. Ako imate bilo kakvih pritužbi, mi ćemo vrlo rado udovoljiti tim 
primedbama i pustićemo vam to, a mislim da bi smo i tada uvideli takođe da i o tome ne 
govorite istinu. Dakle, da li je tačno da su se u toj sobi održavali sastanci? Da li je to 
tačno, gospodine? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Što se tiče trajanja, ja sam došao ovde da kažem istinu 
i samo istinu. Ovo je četna kancelarija. Piše ovde''Soba za moje sastanke u staroj kući''. 
To jeste stara kuća pored ulice. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: I tamo su se održavali sastanci, zar ne gospodine?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ako mene kapetan Radić pozove da mi saopšti 
zadatke, da mi precizira koliko municije treba da se trebuje i tako dalje, shvatite to kao 
soba za sastanke. U principu, soba za sastanke ne može da postoji. Može da postoji samo 
ratna kancelarija. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Ali složićete se sa mnom da je na ovoj skici ispred 
vas napisano da je to soba za sastanke? Da li ćete da se složite da to piše tu? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Tu piše. Ali nisam rekao da je to to. I da je to kapetan 
Radić nacrtao.  
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, vi znate da na osmatračnici mogu da se 
održavaju sastanci, da je to mesto sa kog komandant ili komandir komanduje. Da li je to 
tačno?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Molim vas, ponovite mi to pitanje.  



 

 

 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Vi znate gospodine da je osmatračnica, bilo koja 
osmatračnica, mesto sa kog komandant ili komandir može da komanduje i da na tom 
mestu takođe može da održava sastanke. Da li je to tačno, gospodine?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Nije mi baš jasno pitanje. Da li bi mogli da ga 
preformulišete malo na drugačiji način? 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Komandant ili komandir komanduje sa 
osmatračnice? Da li je to tačno?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Nije. Komandant komanduje četom. Komandir čete 
rukovodi sa osmatračnice. To nije komanda. I to sam vas tri puta vraćao da bih vam 
ukazao da to nije komanda. Što se tiče sastanaka, sastanci konkretno kao sastanci ne 
postoje. To su izdavanje zadataka. Zadatak može da se izda i na ulici. Hoćemo li i to da 
formulišemo kao mesto za sastanke? Ne možemo.  
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, vi znate da komandant čete komanduje 
tako što izdaje naređenja sa osmatračnice. Da li je to tačno?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Nije... 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Da ili ne? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC WEINER: Molim da se svedoku pokaže... 
 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Pet puta ste me pitali jedno pitanje. Komandir čete ne 
komanduje i nije komandant. Nije komandno mesto, kako ste me pitali. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Da li može komandir čete da izdaje komande sa 
osmatračnice. I vaš je odgovor ne. Da li je to tačno ili ne? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Komandir čete ne može da komanduje. Komandir čete 
može samo da da naređenje za izvršenje nekog zadatka. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: A vi znate da naređenja mogu da se izdaju sa 
osmatračnice i odatle to komandir i radi. Da li je to tačno?   
SVEDOK 2D-04 – ODGOVOR: Naređenja da. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: U stvari, komandir čete komanduje sa svoje 
osmatračnice. Zar nije i to tačno, gospodine? 
SVEDOK 2D-04 – ODGOVOR: Komandir čete komanduje sa svoje osmatračnice. On 
komanduje. Šta znači reč ''komandovati''? 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: On izdaje naređenja sa svoje osmatračnice?  
SVEDOK 2D-04 – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: A izdaje naređenja koja imaju veze sa borbenim 
dejstvima ili bilo kakvim dejstvima. Da li je to tačno? Možete sesti. Izvinite. 



 

 

SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Komandir čete prenosi naređenje pretpostavljene 
komande. Znači, prenosi naređenje pretpostavljene komande. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: I takođe izdaje zadatke sa te osmatračnice? Zar nije 
to tačno? 
SVEDOK 2D-04 – ODGOVOR: Ne. Osmatračnica služi da bi se koordinirale akcije. I 
osmatračnica može da bude na raznoraznim mestima. Sve zavisi od uslova situacije. 
Prema tome, on nije mogao da komanduje sa osmatračnice, zato što naređenje o tome 
dobija od pretpostavljene komande. Znači, on samo izvršava naređenje.  
 
TUŽILAC WEINER: Molim da se svedoku pokaže dokazni predmet Odbrane broj 
2D02-0050, stranica 0098, a to su Pravila službe pešadije Jugoslovenske narodne armije. 
Na engleskom je broj DA09-9255 do DA09-9488. To je stranica  9 na engleskom jeziku, 
paragraf 214 i na engleskom i na BHS-u, na stranici 0098.  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Časni Sude, pre nego što svedok dođe u priliku... 
 dođe u priliku da odgovori na ovo pitanje, mi smo pre dobijanja rasporeda kada će ovaj 
svedok da počne sa svedočenjem, dobili listu dokumenata koje će Tužilaštvo eventualno 
koristiti za njegovo unakrsno ispitivanje. Ali ovaj dokument se ne nalazi na toj listi, tako 
da mislim da ne može da mu se postavi pitanje u tom smeru. 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Weiner? 
 
TUŽILAC WEINER: Časni Sude, ovo je njihov dokument. To su Pravila službe u 
pešadiji koji su oni dostavili Tužilaštvu. 
 
SUDIJA PARKER: To nije ono na šta reaguje gospođa Tapušković, ali... 
 
TUŽILAC WEINER: To je... 
 
SUDIJA PARKER:... prema stavu Pretresnog veća, gospođo Tapušković, korišćenje 
ovog dokumenta je jasno izvan obima odgovora koji proizilaze iz odgovora vašeg 
svedoka na pitanja. Ali, on se poziva na doktrinu Jugoslovenske narodne armije kada 
odgovara na pitanja, pa prema tome, gospodine Weiner mu pokazuje pešadijsku doktrinu 
Jugoslovenske narodne armije. Uskoro ćemo da vidimo sa kakvim razlogom. Gospodine 
Weiner, nastavite. 
 
TUŽILAC WEINER: Molim stranicu 0098. Paragraf 214, to bi trebalo da bude na 
prethodnoj stranici. 214? Da. Hvala. Broj stranice je 97.  
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: U paragrafu 214 se kaže: ''Osmatračnica komandira 
čete ili voda nalazi se na mestu odakle pruža najpovoljnije uslove za komandovanje 
jedinicama u toku napada''. Da li to tu piše, gospodine? 
SVEDOK 2D-04 – ODGOVOR: Ja se izvinjavam. Da li biste mogli da mi pokažete 
početak Pravila? Šta piše na tom Pravilu? Prva strana. 
 



 

 

TUŽILAC WEINER– PITANJE: Imamo stranicu na kojoj jasno piše: ''Pravilo za 
pešadijske, brdske, planinske čete ili vodove'' iz 1997. godine. A sada, da li možemo da 
idemo na stranicu 97? Da li ste ovo sada pročitali? Da li možemo da se vratimo na 
stranicu 97, molim vas? 
SVEDOK 2D-04 – ODGOVOR: Samo bih hteo nešto da vas upozorim. Ovde piše: 
''Pravilo četa'', je l' tako? Ja sam ipak bio četni starešina, i znam koje su bile moje 
dužnosti i obaveze, konkretno na tom zadatku. Pravila, ja, izvinjavam se, nisam pravnik, i 
nisam se spremao za ovo. Ja znam koje su bile dužnosti i zadaci naše jedinice. Ovo... Da, 
vidim da piše. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Da li možemo sada da pređemo na treći pasus tog 
Pravila, gde se kaže: ''Komandir čete komanduje sa svoje osmatračnice, sa lokacije ili iz 
vozila koje se kreće za vodovima prve linije, pravcem sa kojeg može najbolje da utiče na 
tok dejstva potčinjenih''. Da li vidite da na početku piše: ''Komandir čete komanduje sa 
svoje osmatračnice''? Da li to piše, gospodine? 
SVEDOK 2D-04 – ODGOVOR: Ja se izvinjavam, a rekao sam vam sada, mene pravilo, 
da kažem u ovom slučaju, ne zanima. Ja ipak nisam bio komandir čete. Znam koje su bile 
dužnosti i zadaci. Druga stvar, vi meni ovde pokazujete pravila. Vidim da piše ''Pravila'', 
vidim neki datum, međutim, dokažite vi meni da je ovo verodostojan dokumenat, s 
obzirom na onu situaciju koju sam imao u Beogradu u odnosu... od vaših kolega. Tako da 
što se mene tiče, ova Pravila, ja za to se nisam pripremao. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, pitanje je sledeće: da li to tu piše? 
SVEDOK 2D-04 – ODGOVOR: Ja sam rekao, ovo Pravilo mene ne interesuje. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Dakle, gospodine, kada ste rekli... 
SVEDOK 2D-04 – ODGOVOR: Ja nisam pravnik. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, kada ste rekli da komandir čete nije 
komandovao sa svoje osmatračnice, vi niste bili u pravu. Da li je to tačno, gospodine? 
SVEDOK 2D-04 – ODGOVOR: Ne. Ja sam bio u pravu.  
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Dakle, pravila Jugoslovenske narodne armije koja 
smo mi dobili od Odbrane kapetana Radića nisu tačna ili su pogrešna? 
SVEDOK 2D-04 – ODGOVOR: Ne, ja nisam rekao to. Ja sam vama rekao konkretno na 
situaciju i na ove zadatke koje smo mi imali, pravila – nisam se pripremao za pravila – 
pravila ne poznajem. Nisam pravnik. Tako da bih vas molio da što se tiče pravila, ne 
postavljajte mi više takva pitanja, nego konkretno. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, pošto ste videli Pravila armije kojoj ste 
vi pripadali 1991. godine, a gde se kaže da komandir čete komanduje sa svoje 
osmatračnice, da li sada prihvatate da komandir čete komanduje sa svoje osmatračnice? 
Da li to sada prihvatate? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Prijem naređenja i izvršenje naređenja je isto kao i 
komandovanje sa četom. Ja sam koristio izraz ''primio naređenje'' i ''izvršenje naređenja''. 
Ja sam vas upozorio, nisam se spremao za Pravila. On je primao naređenja i sprovodio. 



 

 

Možete vi to da tumačite kako hoćete, ali znači - primio naređenje i sproveo naređenje u 
delo.  
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, vi znate ko je major Tasić. On je bio 
komandant bataljona, zar ne? Vi poznajete tog čoveka, majora Tasića? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ne... 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Tešića? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Tešić Milorada, da. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Da li bi vas iznenadilo da je major Tešić svedočio u 
Beogradu i da je rekao da je kapetan Radić imao svoje komandno mesto? Da li bi vas to 
iznenadilo, gospodine? To je bilo 15. decembra 2004. godine.  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Komandir čete je imao osmatračnicu. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Pitanje je, gospodine: da li bi vas iznenadilo da je 
major Tešić svedočio pred Sudom u Beogradu i da je rekao da je kapetan Radić imao 
svoje komandno mesto? Gospodine, da li bi vas to iznenadilo?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Kapetan Radić je imao osmatračnicu. Komentari 
majora Tešića sad u ovom slučaju... Ja znam – to je bila osmatračnica.  
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, da li znate ko je Saša Bojkovski? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Komandir čete. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Da li bi vas iznenadilo da je i on svedočio u 
Beogradu i da je rekao da je kapetan Radić imao svoju komandu u Novoj ulici? Da li bi 
vas i to iznenadilo, gospodine? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Kapetan Radić je imao osmatračnicu. A vi pitajte 
majora Tešića i tog kapetana Bojkovskog zašto nisu pročitali ovo što vi  meni sad  ovde 
stavljate. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Da li bi vas iznenadilo da je kapetan Bojkovski bio 
taj koji je preporučio kapetanu Radiću da koristi tu kuću, i da je to sam izjavio? Posle 
toga je rekao da je ta kuća bila mesto gde je bila njegova komanda. Da li vas to 
iznenađuje? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da li bi hteli još jednom da ponovite to pitanje? 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Da li bi vas iznenadilo da je kapetan Bojkovski bio 
taj, koji je prema svojoj izjavi, preporučio kapetanu Radiću da tu kuću korisiti kao svoju 
osmatračnicu? Takođe, kapetan Bojkovski je izjavio da je to bila komanda kapetana 
Radića? Da li bi vas to iznenadilo? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Na ovo zadnje, još jednom kažem, to je bila 
osmatračnica. Ko je predložio to, o tome ne bih hteo da diskutujem, što se tiče tih, da 
kažemo, vaših izjava. Inače, komandir čete je taj koji odlučuje i gde će biti četna stanica, 
gde će biti osmatračnica, gde će biti jedna osmatračnica, druga. Već po potrebi. 
Komandir čete, prema tome, Bojkovski, kako ste vi naveli, ja ne znam šta je on radio na 



 

 

našem sektoru, odnosno, na našem pravcu. Isto bi bilo kao kad bi ja seo tu kod vas i ja 
vas učio nekom poslu. Kapetan Bojkovski je imao svoju četu, kapetan Radić je imao 
svoju četu. I ne može jedan drugom da se meša u posao, jer tačno se znalo ko, šta, kad i 
gde.  
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, da li bi vas iznenadilo da čujete da je 
jedna osoba svedočila pred ovim Sudom, na stranici 10.377, i da je rekla da su uoči 
borbenih dejstava održavani  često sastanci? Da li vi to negirate, gospodine? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Molim vas ovo pitanje preformulišite? 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE:  Gospodine, jedna osoba je svedočila pred ovim 
Sudom i rekla da su uoči borbenih dejstava održavani redovni sastanci. Da li vi to 
poričete? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Prvi deo sam shvatio, o tom, da kažem, svedoku, 
međutim, ovaj drugi deo bi vas zamolio da konkretno precizirate: šta, koji zadatak, kad i 
tako dalje. Taj drugi deo mi nije jasan. Taj prvi deo mi je jasan. A drugi deo mi nije 
jasan.  
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, u ovoj sudnici smo čuli svedočenje da su 
često održavani sastanci na ovoj osmatračnici pre borbenih dejstava ili vojnih akcija. Da 
li vi to poričete? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: To nije tačno. Sastanci na osmatračnici nisu 
održavani. Napominjem, ja pričam istinu i samo istinu. Ono što je bilo. Svedoci drugi me 
ne interesuju. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Čak ni u sobi za sastanke, gospodine? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Kako mislite to ''u sobi za sastanke''? 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Mislim na onu sobu na skici koju je nacrtao kapetan 
Radić i koju je obeležio kao ''sobu za sastanke''? Da li to znači da se u toj sobi nisu 
održavali nikakvi sastanci, gospodine?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Sastanci u smislu sastanaka ne. Ja sam pomenuo, to je 
bila četna stancica. Ako je meni kapetan Radić ili poručnika Hadžića pretpostavljene 
pozvao i postavio ih da sede, da prouče zadatak, donesu odluku, ja se izvinjavam, onda 
shvatite to kao sastanak, ali sa svojim potčinjenim. Inače, sastanci su održavani na 
drugom mestu. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, takođe smo čuli iskaz da je ta 
osmatračnica bila komandno mesto, operativni štab za vojna dejstva na tom području. Da 
li i to poričete? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Mislite naša osmatračnica? Znači, bila je 
osmatračnica, ne komandno mesto. Nikakvi sastanci nisu održavani, niti je ko dolazio na 
sastanke. 
 



 

 

TUŽILAC WEINER – PITANJE: A osoba koja je tamo boravila i koja je bila 
pripadnik te čete, izjavila je da su se održavali svakodnevni sastanci na toj osmatračnici? 
Da li i to poričete? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da je osmatračnica bila, da. Da su se održavali 
svakodnevno sastanci, ne. Sastanci konkretno komandira čete su se održavali u komandi 
bataljona, koja se nalazila u ulici Svetozara Markovića. Možda vi to niste znali. Eli, eto 
da vam kažem. Tamo su se održavali sastanci i tamo je... 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, pitanje je bilo sledeće: Da li vi to 
poričete? Da ili ne? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Poričem da su bili sastanci. Nisu bili sastanci na našoj 
osmatračnici. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Ista ta osoba koja je tamo stanovala i bila pripadnik 
vaše čete, izjavila je da su se tamo izrađivali planovi i da se o njima odlučivalo za naredni 
dan za borbena dejstva, upravo na tim sastancima. Da li i taj iskaz poričete? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: A da li bi ponovili prvi deo pitanja? 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Ista ta osoba koja je tamo stanovala i bila pripadnik 
vaše čete, izjavila je da su planovi za borbena dejstva za naredni dan, bili nešto o čemu se 
odlučivalo, upravo na tim sastancima. Da li takođe i taj iskaz poričete, gospodine? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ja ne znam u vezi tog iskaza šta da vam kažem. 
Kapetan Radić je po povratku iz komande bataljona u toj prostoriji sa radnom kartom, 
odlučivao i planirao naredna dejstva za naredni dan. A vi ste malopre meni rekli – lice 
koje je tu živelo da je bio član, odnosno, pripadnik naše jedinice. Ne. Znači, kapetan 
Radić je po prijemu zadataka tu, uz pomoću fenjera... planirao i organizovao akciju za 
naredni dan.  
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Jedan drugi pripadnik vaše čete je izjavio da su se 
svakodnevni sastanci održavali na toj osmatračnici i da je kapetan Radić imao poslednju 
reč vezano za ta borbena pitanja. Da li i to poričete? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ja bih zamolio da mi objasnite sa kojim licima je imao 
sastanak, da bih ja znao da vam kažem konkretan odgovor. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Prvo moje pitanje, a onda možemo da pređemo na 
privatnu sednicu. Ali prvo moje pitanje: Drugi pripadnik vaše čete je izjavio da su tamo 
svakodnevno održavani sastanci i da je kapetan Radić imao konačnu reč? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Kao prvo, sastanci tu nisu održavani. Kapetan Radić 
nije mogao da ima završnu reč. Ne znam nad kime. Ali samo znam da je kapetan Radić tu 
proučavao zadatak koji je dobio od pretpostavljene komande, to jest iz komande 
bataljona. Znači, po povratku sa sastanka, koji su bili svakodnevno u večernjim satima. I 
sam je proučavao zadatke... zbog bezbednosti.  
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Onda još jedan svedok, pa ćemo onda da pređemo 
na privatnu sednicu. 
 



 

 

SUDIJA PARKER: Još jedan svedok pa moramo na pauzu, gospodine Weiner. 
 
TUŽILAC WEINER: Da li bismo možda mogli pauzu da imamo sada? 
 
SUDIJA PARKER: To bi bilo sasvim u redu.  
 
TUŽILAC WEINER: U redu. Izvinjavam se. Nisam gledao vreme. 
 
SUDIJA PARKER: Sada moramo da prekinemo sa radom, zato što će trake da se 
potroše. Nastavljamo sa radom za 20 minuta.  
 
 

(pauza) 
  
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Weiner, izvolite. 
 
TUŽILAC WEINER: Hvala, časni Sude. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, jedan svedok Odbrane gospodina 
Mrkšića, koji nije povezan sa ova druga tri svedoka koje smo spomenuli, izjavio je  da su 
održavani sastanci u toj kući i čak je on jednom od tih sastanaka prisustvovao. Prvo 
pitanje: da li znate ko je bio Dušan Jakšić? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ne. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Da li se sećate nekog gospodina Dušana Jakšića koji 
je bio iz Vukovara, s područja Petrove gore i koji je bio vezan za Teritorijalnu odbranu? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ne. Ime i prezime mi je nepoznato.  
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Znači, vi nikada niste bili prisutni u toj kući kada je 
nju posećivao gospodin Jakšić i kada je tamo prisustvovao sastancima. Da li je to tačno?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Osmatračnica je mesto gde je komandir čete. Kako bih 
vama objasnio, to nije prolazna soba. To nije železnička stanica da prolaze ljudi. To je 
osmatračnica. Ne može tu svako ući kako hoće. Pogotovo ne ljudi i osobe koje nisu imale 
dodire sa kapetanom Radićem, odnosno, ko nije bio vojnik naš - JNA.  
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodin Jakšić je takođe izjavio da je kapetan 
Radić tamo diskutovao o planovima sa vojnicima. Da li i to poričete? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Kapetan Radić, koliko se ja sećam, nije imao kontakta 
sa osobama na osmatračnici, koji nisu iz našeg sastava, a pogotovo taj gospodin kojeg ste 
mi sada imenovali. Meni je on nepoznat. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, upravo ste rekli na osnovu onoga čega 
se vi sećate. Ali vi niste uvek bili na toj lokaciji? Zar to nije tačno? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Pa za tih pet do deset minuta, petnaest, dvadeset, dok 
odem do druge četne stanice, ne verujem da je neko mogao da dođe, kako vi kažete, da se 



 

 

sastanči i prave nekakvi planovi. Znači, to je previše kratko vreme za tu tvrdnju, što vi 
kažete. Ja nikad više od pet... 'ajde znači , 15 minuta je maksiln vreme znači kada sam ja 
bio iz te... osmatračnice, odnosno četne stanice, odsutan. Zato što su mi tu bili sredstva 
koja su bila podložna eventualnoj krađi: naoružanje, municija... I ja sam morao da budem 
tu. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, znači svakodnevno, sedan dana u toku 
nedelje, vi ste bili odsutni sa ove osmatračnice od pet do petnaest minuta, što znači da ste 
tamo provodili 23 časa i 45 minuta svakoga dana. Da li to pokušavate da nam kažete? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: A... kako ste vi rekli 23 sata, to je mnogo u jednom 
trenutku. Ali ja nikad nisam u jednom trenutku bio toliko odsutan. Možda sam u tom 
trenutku otišao, da kažem, do toaleta. Znači, ja ne znam. Ali toliki vremenski period, od 
23 sata, kako ste vi rekli, nikad nisam bio odsutan iz te osmatračnice.  
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Ne gospodine. Ja kažem: da li vi kažete da ste 
provodili na osmatračnici 23 sata i 45 minuta dnevno, sedam dana svake nedelje? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ja bih vas zamolio da ovo malo konkretizujete 
pitanje? 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Ja sam veoma konkretan, gospodine. Vi ste rekli da 
ste bili odsutni sa osmatračnice između pet i 15 minuta dnevno, pa sam samo hteo da 
čujem od vas da li tvrdite da ste vi na toj osmatračnici bili 23 sata i 45 minuta dnevno 
svakog dana? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Opet mi ovo nije jasno. Ali, ja sam izvršavao zadatke. 
U toku dana, znači kada je kapetan Radić išao u dejstva, gde se momentalno nalazio, to je 
bila druga osmatračnica. A ovo je ostala četna stanica. Pa kada je treće mesto 
promenjeno, sve zavisi od dejstava u toku dana - gde se nalazi komandir čete, tu mu je 
osmatračnica. A to je često menjano zbog borbenih dejstava.  
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, mi sada ne govorimo o većem broju 
osmatračnica, već samo o jednoj konkretnoj osmatračnici. Onoj koja je bila kuća 
Stankovog oca ili porodice Stanka Vujanovića. O toj kući govorimo, a ne o drugim. A vi 
znate da ste bili odsutni sa tog mesta u različita doba dana. Vi ste odlazili u Negoslavce 
zbog snabdevanja, odlazili ste na druge osmatračnice, sastajali se s drugim vojnicima. 
Bili ste odsutni tokom dana, ponekad i uveče. Zar to nije tačno? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Znači, 23 sata i 45 minuta sam ja bio, kako ste vi to 
rekli, na osmatračnici, je l' tako? Ili sam bio toliko odsutan u toku dana. To vas nisam 
malopre razumeo, pa zbog toga. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: U redu. Pitam vas sada poslednji put. Rekli ste da ste 
bili odsutni sa osmatračnice pet do 15 minuta dnevno. Da li tvrdite da ste tamo provodili 
23 sata i 45 minuta dnevno, svaki dan? Da li je to ono što tvrdite? 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Časni Sude, izvinjavam se. Pre nego što svedok 
odgovori na pitanje, pošto već u više redova govorimo o 23 časa i 45 minuta, na stranici 
59, red 22, svedok je rekao da je umeo da odsustvuje pet, deset, 15, 20 minuta, tako da 



 

 

molim da se ima u vidu svedokov odgovor, da bi se odredilo vremensko razgraničenje, pa 
da se postavi makar i preciznije pitanje - koliko je to moglo da bude vremena, a ne da se 
držimo 23 časa i 45 minuta. Hvala. 
 
TUŽILAC WEINER: Na sugestiju advokata Odbrane, ja ću promeniti na 23 časa i 40 
minuta.  
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Da li je ono što nam kažete da ste bili na toj 
osmatračnici dnevno 23 sata i 40 minuta, gospodine? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Vreme tačno ne znam, zato što sam imao zadatke. To 
sam vam već rekao. Znači, nisam brojao. A i to što vi hoćete da me pitate, i taj vremenski 
period od tih 23 sata i 45 minuta, a kapetan Radić nije bio na tom mestu, nije bio u toj 
osmatračnici. Ono što sam rekao, znači da nikakvi ljudi, pogotovo ovaj gospodin koga ste 
imenovali, znači nisu tu dolazili. Znači, nemoguće je da budemo... kapetan Radić u akciji, 
ja da budem na četnoj stanici, i kako vi kažete, da su organizovani sastanci. Sa kim su 
onda mogli da organizuju sastanke, kad kapetan Radić je bio u borbenom dejstvu? Zato 
ne vidim tu vreme... koliko sam ja vremena provodio u toku dana. Zato što su svi imali 
zadatke i svi imali aktivnosti.  
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, ako vi niste tamo bili 24 časa dnevno, vi 
ne možete reći šta se događalo dok ste bili odsutni, zar ne?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ja mogu da kažem, znači, za ono vreme koje sam 
proveo tu... na osmatračnici. Ja, znači, za to vreme govorim. I ovaj gospodin koga ste vi 
imenovali, znači, nije dolazio na, da kažemo, te sastanke, kako vi kažete, niti poznajem 
tog gospodina. Niti je bilo ko, znači, dolazio tu. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Ali gospodine, kao što ste i rekli, pošto vi niste bili 
tamo, ne možete da kažete šta se događalo dok ste bili odsutni sa osmatračnice?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ja sam sa osmatračnice bio odsutan uglavnom u 
prepodnevnim satima najduže, znači vremenski period do dva ili tri sata, kada su se 
izvodila borbena dejstva. Tada kapetan Radić nije bio na osmatračnici. Nemoguće je da 
bude na dva mesta – i na vođenju akcije i na osmatračnici da održava sastanke. Znači, ja 
vam kažem za to vreme koje sam proveo tu da njih nisam video, a takođe tvrdim da tu 
niko dolazio nije. To je ipak bila jedinica gde nije mogao svako da dođe. Ne može svako 
da uđe.  
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Znači gospodine, da sada sumiramo. Da li vi kažete 
da svi ti ljudi, uključujući i one koji nisu povezani međusobno, koji su  izjavili da su tamo 
održavani sastanci, da oni svi greše? Da li to tvrdite? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ja kažem za sebe. Ono što sam video. Za druge ne 
mogu da garantujem. Može svako da kaže šta hoće. Ja kažem ono što sam video. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Vi nama govorite ono što ste videli i čega se sećate. 
Bili ste u Vukovaru gotovo dva meseca, zar ne?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da, moglo bi se reći. Nešto malo manje od dva 
meseca. 



 

 

 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: I mislim da bi se moglo reći da je to bilo stresno 
vreme za vas? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da, normalno da je stresa bilo.  
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: U to vreme bili ste veoma mladi? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: I mislim da možete sa mnom da se složite da to nije 
bila neka srećna prilika da ste se tamo našli?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ja sam tamo bio po naređenju. Da li je sretna prilika 
ili ne... 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Ali gospodine, ljudi su ubijani, ljudi su ranjavani, 
pucalo se i to nije baš jako prijatno, zar ne, gospodine?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da napomenem. Samo da se vratim na onaj deo kada 
je bila sednica zatvorena. Ja sam vama spomenuo šta sam završio, koju školu sam 
završio. Ipak, to je bila škola koja je imala ime i koja je imala nešto da nama prenese. 
Između ostalog, upravo to što ste rekli; stresne situacije, kako ih prevazići, kako to 
otkloniti i tako dalje. Znači, ja sam profesionalac u svom poslu bio tad. Sada sam još, da 
kažem, i veći... sa još više iskustva. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: I da li biste se složili sa mnom gospodine da je to 
bila situacija puna stresa i da se nevoljno sećate tog vremena provedenog u Vukovaru? 
Da li bi to bilo tačno? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: U principu, taj događaj sam po sebi nije prijatan.  
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: I to je događaj o kome ne razmišljate i ne govorite 
često? Zar ne, gospodine? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Eto, od te znači godine, sada je prvi put da o tome 
govorim. A razmišljao sam kada ste mi dostavili ona pitanja, osam, po pogledu čuvanja i 
oslobađanja vojne tajne. Znači, to je krenulo od tada. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Sada ste drugi ili treći put rekli ''kada ste mi poslali 
pitanja''. Da li pri tome mislite na mene lično? Da li mislite da sam vam ja nešto poslao, 
neka pitanja? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Pa možda ste pogrešno shvatili, ali mislio sam znači 
na Tužilaštvo, ne na vas lično, nego znači na Tužilaštvo, jer ja vas sad prvi put vidim. 
Čak šta više, juče i danas. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, rekli ste da: ''Od te godine, sada  je prvi 
put da o tome govorim.'' Znači, posle Vukovara niste sa svojim kolegama vojnicima 
razgovarali o tome? Da li je to tačno? Vi niste govorili o iskustvima koja ste proživeli u 
Vukovaru? Niste češće o tome razgovarali ni sa kim? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ne. To je, znači, događaj bio. Završila se borbena 
dejstva. Vratili smo se, pripremili sredstva već kako je to išlo, i dalje je nastavljena vojna 



 

 

karijera... do znači ovog momenta, mislim, do pre par dana, kada sam dobio, znači, 
pitanja. Kada sam opet, znači, aktivirao opet to. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, bili ste veoma mladi i pretpostavljam da 
niste vodili dnevnik kada ste bili u Vukovaru, da niste zapisivali šta se svakog pojedinog 
dana događalo? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Pravo da vam kažem, ja dnevnik nisam vodio ni pre 
toga, dok sam bio dete, niti vodim dnevnik, na primer, sad. Konkretno ja. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Pretpostavljam da niste vodili ni rokovnik, ni bilo 
kakvu vrstu beležaka na kalendaru, rokovniku, o tome šta se događalo iz dana u dan. Da 
li je to tačno? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Na kalendaru nisam. Mislim, ne znam šta vam znači 
na kalendaru datumi. Meni to ništa ne znači. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: U redu. I obzirom da niste vodili nikakve beleške, 
nikakav dnevnik i obzirom da o ovome niste ni sa kim razgovarali skoro 15 godina, da li 
bi bilo tačno da se kaže da se oslanjate samo na svoje sećanje, kada govorite o: 
datumima, mestima, vremenima, događajima? Da li je to tačno, gospodine?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Pravo da vam kažem, ja sam srećan što je tako i što se 
još oslanjam na svoju memoriju... i na svoje znanje. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Imam poslednje pitanje. Zapisao sam sebi dok ste 
svedočili, vezano za osmatračnicu. Rekli ste da ste tamo čuvali municiju i da ste i zbog 
toga trebali da budete tamo. Da li je to tačno, da ste municiju držali tamo?  
 
SUDIJA PARKER: Mislim da je to bilo na drugoj osmatračnici, gospodine Weiner, da 
su bile dve osmatračnice, u dve različite ulice. 
 
TUŽILAC WEINER: Ja sam... 
 
SUDIJA PARKER: Možda bi trebali to da razjasnite? 
 
TUŽILAC WEINER: Mogu li da pitam... da. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, da li možete da nam kažete gde ste 
čuvali municiju?  
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ: Časni Sude, o tome šta je bio tačno zadatak ovog 
svedoka, raspravili smo na privatnoj sednici. I ja bih molila kolegu da ako hoće o 
ovome... da prati ovu liniju pitanja, da onda odemo na privatnu sednicu. Hvala. 
 
SUDIJA PARKER: Hvala vam. 
 
TUŽILAC WEINER: U redu. 
 



 

 

SUDIJA PARKER: Privatna sednica. 
 
 

(privatna sednica) 
  
 
sekretar: Časni Sude, ponovo smo na otvorenoj sednici. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, rekli ste da ste 19. novembra 1991. 
godine otišli u bolnicu. Da li je to tačno?  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Otišli ste tamo sa kapetanom Radićem? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Kapetan Radić i ostala vojska i poručnik Hadžić. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: I tvrdite da ste otišli tamo po naređenju majora 
Tešića? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Takođe ste rekli da ste bili zajedno sa kapetanom 
Radićem kada je on dobio obaveštenje od majora Tešića da ode tamo? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Obaveštenje nije dobio, ali je dobio naređenje. Mislim 
da su ta dva pojma veoma bitna. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, Odbrana ima obavezu da ponudi rezime 
vašeg očekivanog svedočenja. U prvom rezimeu, nije naznačeno da ste vi bili zajedno sa 
kapetanom Radićem kada je on navodno primio to naređenje? Da li ste vi toga svesni?      
   
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ja to ne znam. Ja to nisam čitao. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Da li ste rekli Odbrani da je... 
 
ADVOKATICA TAPUŠKOVIĆ:  Momenat.Izvinjavam se, časni Sude. Ja upravo pred 
sobom sada imam prvi sažetak Odbrane, koji je podnet Sudu 11. jula, kol'ko se ja sećam. 
U tačci 4 stoji: ''Svedok je nakon pada Vukovara zajedno sa optuženim Miroslavom 
Radićem i još nekolicinom pripadnika njihove čete otišao ka vukovarskoj bolnici.'' Hvala. 
 
TUŽILAC WEINER: Časni Sude, ja pitam konkretno o dobijanju navodnog naređenja 
od strane kapetana Radića... izvinjavam se, majora Tešića, čemu svedok tvrdi 
prisutvovao. 
 
SUDIJA PARKER: Mislite kada je došla radio poruka preko motorole? 
 
TUŽILAC WEINER: Da. 
 
SUDIJA PARKER: U redu. 



 

 

 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Da li ste to rekli prethodno Odbrani da ste vi bili 
prisutni kada je kapetan Radić primio naređenje od majora Tešića da treba da obezbeđuje 
bolnicu? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ono veče ne sećam se. Bio sam umoran, znači kada 
smo se prvi put videli... ovde. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: A pre toga, mislim na vašu drugu izjavu koju ste dali 
31. jula 2006. godine, opet nema naznake o tome da ste ikada bili prisutni u društvu 
kapetana Radića kada je on navodno dobio naređenje od majora Tešića da pođe u bolnicu 
radi obezbeđenja. Da li ste sigurni da ste rekli... odnosno da li znate kada ste kasnije 
Odbrani rekli o tom incidentu? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da li bih mogao da vas pitam datum da mi ponovite? 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Naravno gospodine, 31. jul 2006. godine.  
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da li mogu da ja samo nešto uzmem, papir jedan? 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Svakako. 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: O svim događajima u Vukovaru sa mnom je od 13. 
septembra, 13. devetog mogao da priča gospodin advokat Borović i Odbrana, a vi od 28. 
devetog 2006. godine - od momenta kada sam dobio oslobađanje čuvanja vojne tajne. To 
što ste rekli, taj datum - jul, ja ne znam... mislim, s kim sam ja to pričao? Zato što posle 
13. septembra, mogao sam da dam neku izjavu, sa nekim da komuniciram. U julu nisam 
imao papir. 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Znači, vi znate... nemate pojma ko je dao bilo šta od 
ovih informacija o onome šta može da se očekuje u toku vašeg svedočenja, ko je dao vaše 
sažetke? Nemate pojma ko je dao tu informaciju? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Da kažemo, prvi sastanak i viđenje sa gospodom iz 
Odbrane sam imao  pre... kada sam doputovao - tek uveče.  
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, u najsvežijim beleškama o vašem 
svedočenju od 12. oktobra 2006. godine, jedini put kada ste spomenuli majora Tešića je 
kada ste rekli da ste videli majora Tešića ispred bolnice. Još jednom, moje pitanje je: Da 
li ste ikada ikome rekli da ste bili zajedno sa kapetanom Radićem kada ga je navodno 
pozvao major Tešić i naredio mu da ode u bolnicu? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ako mislite na datum koji ste mi spomenuli, ne.  
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Pa, gospodine, da li je moguće da ste u bolnicu otišli 
18. novembra? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ja se izvinjavam, ali u koju bolnicu? O kome pričate? 
O meni ili nekom drugom? 
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Da li je moguće da ste u vukovarsku bolnicu otišli 
18. novembra, gospodine? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ne. 19. 



 

 

 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, pošto ste 18. novembra bili u 
Negoslavcima, vi ne znate da li jeste ili nije kapetan Radić otišao u vukovarsku bolnicu 
18. novembra? Da li je to tačno? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Prve jedinice koje su prešle Vuku je bila ta grupa sa 
kapetanom Radićem na čelu, poručnik Hadžić, ja i vojnici - 19. jedanaestog. Znači, to je 
prvo bilo... prvi prelazak preko, da kažem, preko Vuke u pravcu bolnice, i dolazak do 
bolnice.  
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, kapetan Saša Bojkovski je bio komandir 
Druge čete. On je dao izjavu da je otišao u bolnicu i video kapetana Radića tamo i da je 
to bilo ili 17. ili 18. novembra. Da li možda to može da osveži vaše pamćenje da je 
kapetan Radić tamo bio 18. novembra? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Pa ako vi pokušate da nametnete nešto, ne možete. 19. 
smo mi ušli u prostor bolnice. 19. - u prepodnevnim satima. Šta je radio Bojkovski, i to 
što vi kažete, to ja ne znam. Ja znam da je naša jedinica je, znači, dobila zadatak 19. i 19. 
je bolnica obezbeđena.  
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Gospodine, major Tešić je dao izjavu pred 
beogradskim sudom i rekao da Radić nije otišao u bolnicu po njegovom naređenju,  nego 
da je prekršio njegovo naređenje i otišao u bolnicu. Da li vas to iznenađuje? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ja ne bih sad koristio neke druge izraze. Ja znam da je 
kapetan Radić dobio naređenje od majora Tešića. Ne bih hteo da komentarišem ničiju 
izjavu. Ja znam šta sam čuo i šta je naređeno.  
 
TUŽILAC WEINER – PITANJE: Da li biste se složili da je major Tešić bolje znao od 
vas kakvo je naređenje izdao? 
SVEDOK 2D-04  – ODGOVOR: Ja znam šta sam čuo i šta je naređeno. Isto i kapetan 
Radić zna šta je čuo i koje je naređenje dobio. 
 
TUŽILAC WEINER: Časni Sude, hteo sam da pređem na drugi deo pitanja o bolnici. 
Da li je možda sada dobar trenutak da prekinemo sa radom?  
 
SUDIJA PARKER: Da, to je potrebno zbog vremena. Moraćemo da nastavimo u 
ponedeljak, u 14.15 časova.  
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